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 שבת שלום!

 עמיקם אסֹם Iגשם 

 עבים נכמרו הרקיע המך

 צחוק נקטע באיבו

 ומטר עז ניתך.

 העצים -כמו הובסו  -רכוני צמרות 

 תחת רעם סופה

 וברקים כחיצים.

 והרוח מגפת תריסים בחימה

 נחבאת אל חצר,

 מגיחה,

 והומה.

 ולפתע דממה

 הסופה נאלמה.

 ממעל נבעה קרע תכול בענן

 בהקו הטיפות על כל עץ רענן.

 וכלום שהותיר המטר הסוחף

 רק רחוב מקולח

 ודליפה במרזב.
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 טור פרידה
 העלון הנוכחי הוא העלון האחרון באחריותי ובעריכתי.

 עלונים. מספר עגול. מכובד, שמשמעותו חתיכת זמן.  322כמעט 
 שנים של עריכת העלון, המבקשת חשבון נפש, מתבקשת אולי ספירת מלאי. אבל מה נספור?  33

 האם זה חשוב? ייתכן שכן וייתכן שגם לא... אבל למרות ההתלבטות בכל זאת, מה היה לנו?

 נגיעות. -נגיעות... לא כתבות, לא מאמרים, מבחינתי  –הכי קל לי להתחיל בפתיחות אשר כתבתי  •
 תמונות מבט אישיות על ועל ... חיים שלמים של אפיקים? לא ממש...   נגיעות בחיים שלנו באפיקים.

אבל כמו שאמרתי נגיעות... הד להתרחשות בחצר הקיבוץ, לאירועים, לחגים, לסביבה , לנופים, וכמובן... 
 לנוסטלגיה. 

. למעלה ממאה חברים ששוחחתי איתם, והם התרצו וספרו על עצמם, ואנחנו קיבלנו ראיונותלמעלה ממאה  •
 הצצה לעולמם, לעבודתם בקיבוץ ובעיקר לבחירות, לאמונות ולמחשבות שלהם.

של בעלי תפקידים על התנהלות הקיבוץ בתחומים שונים שפתחו צוהר לחברים, גילו וכיסו  דפי מידע ודיווחים •
 ועוררו נחת ואי נחת, ביטחון ןחוסר ביטחון והרבה דיבורים... איפה?... איפה לא?

. מיעוט קטן של חברים, אבל נמרץ, שלא ויתר, שמחה, שהביע דעה ושביקש הסברים ותשובות ויצר תגובות •
 תחושה, לפעמים, שבאפיקים נלחמים... ראש בראש, על הדרך, כנגד בעלי תפקידים, על היום יום שלנו. 

 מיעוט שהיום הוא כבר פחות ממיעוט וחבל.

 ? כמעט ולא. כתבות אידיאולוגיות •

 , מילים שהרחיקו לכת ופגעו בחברים... וגרמו לסערה.עלבונותקצת  •

 הרבה מאוד. מדריכות, תומכות ונותנות הרגשה שיש על מי לסמוך. –" כתבות "בריאותיות •

 לפעמים. –אחד ומענף שני בכלל לא... מהחקלאות  מענף תעשייתימעת לעת  מידע •

 מהחינוך על כל שלוחותיו, הגיל הרך, החמ"ש, הפרבר וביה"ס אפיקי ירדן. מידע •

, עשרות של ברכות לבנים מתגייסים ומשתחררים מהצבא, ברכות לנישואי בנים ובנות, להולדת נכדים ברכות •
 עדות לקהילה רב דורית, גדלה ובמידה מסוימת גם מתחדשת. עדות לכמה הברכות חשובות.   -ונינים

 , רבים מדי, לחברים שהלכו לעולמם והשתתפות בצער על אובדן במשפחות החברים.  הספדים •

 לא רבים, אבל כאלה שנכתבו בחן ובהומור והזמנה לעשות ספורט ולצפות בתחרויות. דיווחי ספורט •

, פירגונים לאנשים טובים באמצע הדרך, בתחומים שונים, שממלאים בשקט ובצנעה את תפקידם. אולי תודות •
 אפילו לא מספיק.

שיש חגים באפיקים. שלוקחים בהם חלק הרבה משתתפים, הרבה מתנדבים. שלא קל להפיקם בשנים  עדויות •
 האחרונות, אבל יש רצון והתכוונות והשתדלות.

 על יוזמות ללא ציפייה לתמורה.סיפורים  •

 לאירועים באפיקים ובעמק. מכרזים, הודעות והזמנות •

, שאולי העלו חיוך וגעגוע לימים אחרים של אפיקים שהיו ולא ישובו עוד. הסתבר סיפורי נוסטלגיהוכמובן...  •
 שחלק מהקוראים אוהבים אותם לא רק אני.

שהעלו בפנינו דיוקנם של בעלי תפקידים שונים בקיבוץ, שמצד אחד לא גילו את המנהיגות  כתבות ותגובות •
הראויה במסגרת תחום אחריותם, ומצד שני בעלי תפקידים שהבינו שהעלון הוא לא סתם אוסף דפים, אלא 

 אמצעי לקשור את החברים לקיבוץ, לקהילה ולנעשה בה, ושחובת השיתופיות מונחת עליהם.

, מהם ניתן היה ללמוד על קיבוץ בתהליכי שינוי, על חברה שיש בה חיי תרבות, אולי לא מספיק, עלונים רבים •
על חברה שיש בה התנדבות, ויש עשייה ויוזמות חברתיות אישיות, על חברה רב גונית, דואגת, הנלחמת על 
זכויותיה, על קבלה ונתינה אבל גם על דאגת יתר לפרטי ולמה ששלי, על חברה המגלה יכולת לראות מעבר 

ליום יום אבל גם מוכיחה קוצר ראות, על חברה שחשובה לה השקיפות אבל היא מאוד חשדנית, חברה שיודעת 
 לפרגן אבל גם ביקורתית מאוד. חברה בה לא קל לשאת בתפקידים....ולא קל לרצות ולהשביע את רצון כולם.

 
 שהביאו אותי למפגש מרתק עם חברים, אולי חד פעמי מבחינתי, –עשרות עלונים  –ובנימה יותר אישית 

 שזימנו לי אתגר כל כך מעניין מהרבה מאוד בחינות. •

 שפתחו בפני את אפיקים, אבל אחרת. •
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 מועדי שידור האסיפה
  30.01.2022מיום 

בנושא: תכנית רב שנתית 
 וחלוקת כספי אפימילק 

בימים: חמישי 3.2, ראשון 6.2, 
ועד  15:00מהשעה  8.2שלישי 

  900הבוקר בערוץ הפנימי 

 שחיזקו בי דווקא צדדים חלשים שלי... •

 שגרמו לי למתח לא פעם, אך לימדו אותי לקבל הערות ותגובות, לפעמים תוקפניות, ולא להתמוטט. •

 שחייבו אותי להתנצל, סוג של דיבור, שלא נצרכתי לו כל כך במהלך השנים. •

 שבזכותם זכיתי לפרגון ולמילה טובה. •

 וחשוב לא פחות, עלונים, שנתנו לי סיבה לכתוב... •

שליוותה אותי בשנים האחרונות, ומעת לעת יותר בצמוד, סייעה  למאיה אשכנזילסיום אני רוצה להודות 
ותרמה להפקת העלון. מאיה תתחיל להפיק את העלון במקומי, זהו תחום שיפוטה )במינוי שקיבלה( ואני אהיה 

 לה לעזר.
 שהייתה אתי בכל עת שבקשתי ממנה. כנרת לוכטראני רוצה להודות ל

שהייתה לי לאוזן קשובה ולמדריכה בכל התלבטות באשר לתקינותן של  לנירה קלדניצקיתודות מיוחדות 
 לעשות הגהה לעלון טרם הדפסתו. –כתבות, ועל תפקיד המשנה שהתנדבה לקחת על עצמה 

 עפרה בורנצווייג

  קלפי

תכנית רב שנתית  בנושא:
 וחלוקת כספי אפימילק 

ההצבעה תיפתח ביום ראשון 
  0:22בשעה  2.6.6266

 2.6.6266ותיסגר ביום רביעי 
 .06:22בשעה 

tel:2-912-2021
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 וק‘הספד בית אפיקים לרמי לילצ

 שנים במותו. 22היום אנו מביאים למנוחת עולמים את חברנו, רמי לילצ'וק, כמעט בן 
 רמי, בנם יחידם של בלה וחיים.

 . 3332-, האב חיים היה חבר קיבוץ אשדות יעקב מ3336-האם בלה הצטרפה לאפיקים ב
הכירו בלה וחיים ונישאו, לאחר ניסיון קצר באשדות יעקב עברו ההורים לאפיקים, כאן בנו את ביתם.  3363-ב

 אחרי מספר שנים הצטרף למשפחה רמי. 
 .32שניהם נפטרו בשיבה טובה מעל גיל 

התקבל לחברות עם בני כיתתו כמיטב מסורת העבר. בתמונת המחזור נרשם: "בשנת  31-רמי בן ה 3321-ב
 ט"ז לקיבוצנו.-העשרים למדינתנו מחזור ה

 שנים היה רמי חבר קיבוץ אפיקים. 46

 רמי היה בננצ'יק, וחבר צוות של ענף הבננות של אפיקים.

כל חייו חי באפיקים והיה דמות נוכחת בחצר המשק, היה ידוע כבעל נפש טובה שאהב אנשים, אהב לסייע 
 ולהתנדב ועשה זאת שנים.

הוא עזר בהסעדה; בארגון מועדון יום שני של הקשישים; באירועי התרבות לאורך השנים; בחינוך, תרומתו 
סייעה למימוש ימי צוות לחמ"ש; וב"אפיקי נופש", על זה כתב צלי אלרואי: "מילה טובה לרמי שבזמנו הפנוי 

 עוזר לנו בהתנדבות ועושה עבודה חשובה בדרכו הנחבאת אל הכלים".

עם מזל ומשה רווח האפוטרופסים של רמי, ומשפחתם; עם מאיה ליבוביץ' שעזרה לו רבות, עם רן גולדברג 
שסייע בשנים האחרונות; עם המשפחה שאימצה אותו ניצן ואור שפירא; עם חבריו, אבל בית אפיקים על מותו 

 של רמי לילצ'וק.

 יהי זכרו ברוך ותהא נשמתו צרורה בצרור חיינו.

 עידן הלמן

 דברים שנשאו על קברו

 קיבוץ אפיקים אבל על מותו של חברנו
 

 ל“וק ז‘רמי לילצ
 

 ומשתתף בצערם של משפחות רווח, דניאלי וחבריו

 !יהי זכרו ברוך
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 רמי

 קשה ולא פשוט ללוות את רמי למנוחת עולמו.
 שנים כאשר הגעתי לחברת נוער באפיקים. 41נפגשנו לפני 

. מאז הקשר לא פסק.                                                                                2הוריך בלה וחיים היו המאמצים שלי ואתה לי כאח. נכנסתי אז לראשונה לדירה בבית 
קשה היה לראותך ביום ראשון מוטל במקלחת באותה הדירה עם אותם רהיטים ועם שתילי פרחי הכלות של 

 בלה בגינה. אני מקווה מאוד שלא סבלת.

הבטחנו לבלה בסוף ימיה כי מזל ואני, וכל המשפחה, נמשיך לדאוג וללוות אותך. וכך עשינו ככל יכולתנו בכל 
   שנדרש. שמרנו על קשר הדוק. לעתים קרה שלא ענית, אלון היה רץ לחפש אותך ולהרגיע אותנו.                                           

אנחנו מלווים אותך היום בדרכך האחרונה, אך תמיד נזכור אותך חוזר מהעבודה בבננות, מהצעדות עם חיים, 
 בארוחות המנחה אצל ההורים ומהליכתך בשבילי הקיבוץ אותו כל כך אהבת. 

 היית חלק מהמשפחה בארוחות המשותפות, בשמחות ובאירועים תמיד הגעת עם בקבוק יין.
רמי היה איש מיוחד שאהב לעזור ולתרום לחברים ולענפים. כרטיס ה"אדי" לתרומת איברים שהחזיק ברשותו 

 יכול להעיד.
 נכון, יצאת בחטף מחיינו, אך תמיד נזכור אותך ואת הוריך. תנוח על משכבך בשלום.

לובה, מוטי והמשפחה, לא הספקתם לצאת מהאבל על שמריהו ז"ל ועכשיו אתם מלווים את רמי. משתתף 
 בצערכם העמוק ושלא תדעו עוד צער.

 תודה רבה לכל החברים, על הליווי והדאגה לרמי בחייו. תודה לאורית רויטמן על הטיפול בארגון הלוויה.
 שלא נדע עוד צער.

 משה רווח

 רמי

כל כך הרבה פעמים לא ענית לטלפון. דאגתי. באתי או שלחתי את אלון וזה הסתיים בכך שלא הנחת את 
 השפורפרת, או ראית ספורט, חדשות בפול ווליום ולא שמעת את הטלפון.

טיילת כהרגלך במדרכות אפיקים ובשדות. בזמנו בילית את זמנך ואכלת אצל יוסי חומוס, בתחנת הדלק, 
ולאחרונה אצל בברלי במחלבה. אך הפעם משהו קרה ובלתי צפוי. באתי דפקתי בדלת בחוזקה, מלפנים ומאחור, 

הארתי בפנס ולא ראיתי אותך במיטה. חזרתי שוב לכניסה ואני רואה את עיתון הבוקר, של יום ראשון עדיין 
בחוץ, והאופניים נעולים. נדלקה אצלי נורה אדומה. צלצלתי לאלון ומיד לעירית שקראה לוואליד ועלי והם פרצו 

 את הדלת ומה רואות עינינו, את הגרוע מכל.
 צר לי ועצוב לי כל כך שכך סיימת את חייך. אנחנו לעולם לא נדע מה קרה באותן שעות ארוכות. )רק השערות(.

אני שמחה שעטפנו אותך בחום ובדאגה. היית בן בית אצלנו, שותף מלא, נוכחת בכל אירועי השמחה 
 המשפחתיים, התראנו על המדרכות ובחדר האכילה. 

 מלאנו את ההבטחה לבלה על ערש דווי שביקשה שנהיה בשבילך והיום אתה מצטרף אל ההורים. 

 יהי זכרך ברוך!   ת.נ.צ.ב.ה

 רווח-מזל דניאלי

משפחת רווח מודה לכל בית אפיקים על העזרה, התמיכה וההתעניינות בשעה 
 קשה זו.  תודה לכל מי שבא ללוויה ותודה גדולה לאורית רויטמן על הכל.
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 קיבוץ אפיקים אבל על מותו של חברנו
 

 ל“עמיקם אסם ז
 

 ומשתתף בצערם של תחיה,
 יניב, יגיל, ינון ובנות זוגם, הנכדים, הנינים 

 ובני המשפחה.

 !יהי זכרו ברוך
 דברים שנשאו על קברו

 הספד בית אפיקים  לעמיקם אסם

 שנים במותו. 16היום אנו מביאים למנוחת עולמים את חברינו, עמיקם אסם, בן 
 שנים חבר קיבוץ אפיקים. 23

עמיקם בנם יחידם של זהבה, לשעבר גולדה, שהגיעה מליטא לארץ ישראל כספורטאית למכביה  ואביו, אברהם 
)אברשה( סמולינסקי, שהיה קבלן גדול וגם איש הבוהמה, חבר של אלתרמן ושלונסקי, רביזיוניסט, שבלחץ בן 

 גוריון עזב את לח"י והצטרף ל"ההגנה"
 .3332-עמיקם נולד בתל אביב ב

, בסיוע  שליחי "ההגנה", הצליחו הוא ואמו להגיע ארצה 3363-נסע עם אמו לביקור משפחתי בקובנה. ב  3331-ב
 והוא זכה להיפגש שוב עם אביו. עמיקם מספר שהחשיב עצמו כניצול. 

י"ב למחנה -עמיקם היה פעיל בתנועת ה"צופים". במסגרת הזו יצא עם הגרעין שלו בחופש הגדול בין י"א ל
ניהל איתו שיחה ארוכה על  32עבודה בשדה בוקר ושם הם נפגשו עם דוד בן גוריון , עמיקם כמו עמיקם נער בן 

 מגוון נושאים.
כשסיים קורס מ"כים בנח"ל, קרא לו קצין חינוך ראשי והודיע לו שהוא מוצב ללהקת הנח"ל לאחר  3344-ב

 ששמע שהוא כתב את כל הפזמונים למסיבת סיום הקורס.
 עמיקם שרצה להיות לוחם לא אהב את ההחלטה וסירב להגיע ללהקה המפורסמת.

 לבסוף שובץ כסמל חינוך באזור ניצנה ושם פגש לראשונה את תחיה רימון בת אפיקים.
פגש  בסגן הרמטכ"ל )לימים הרמטכ"ל( חיים לסקוב שהתפלא מדוע לא הלך לקורס קצינים ועמיקם  3342-ב

 השיב שהוא מבקש להיות מפקד מחלקה של הגרעין שלו שבשדה בוקר וכך היה.
נישא עמיקם לחברתו תחיה. החתונה התקיימה באפיקים וכאן הם בחרו להקים את ביתם. עוד  3341בדצמבר 

בהיותו נער מימי הגרעין ב"צופים" האמין ברעיון הקיבוצי, בשותפות, בערבות הדדית. מעולם לא זנח את 
 הרעיון הקיבוצי ואת אהבתו הגדולה לאפיקים.

 הוא יצא ללמוד באוניברסיטה העברית בירושלים פילוסופיה ומקרא והיה רכז תא הסטודנטים של מפ"ם. 
עמיקם מילא מגוון רחב של תפקידים: ריכוז ועדת תרבות, ריכוז ועדת לימודים, עריכת העלון, מרכז כוח אדם, 

מרכז ועדת חברה, מרכז עבודה, מרכז ועדת ביקורת, מרכז מסלול בנים  מזכיר קיבוץ )בתקופה שכך קראו 
 לתפקיד( והיה שותף מרכזי בתקנון הקיבוץ שקיים עד היום. 

, לשם נסע עם 3321-3312בנוסף היה פעיל גם בתנועה: שליח בארצות הברית  מטעם "הצופים" בשנים  
יצא עם תחיה לחצי האי קרים ללמד עברית; עבד בתק"צ  בימי המזכ"ל זאב שור )ולוולה(  3333-משפחתו. ב

בתפקיד ניהול מידע תנועתי וניהול תקשורת קיבוצים וגורמי חוץ.  אמרו עליו אז:  שהוא הכותב הרהוט ביותר 
 בתנועה.

 לצד העשייה הניהולית המגוונת עמיקם היה איש רוח ותרבות מרכזי של קיבוץ אפיקים.
ומאז כתב עשרות שירים ופזמונים  33עמיקם איש המילה והשפה העברית. את שירו הראשון כתב כבר בגיל 

למופעים ומחזות. הכתיבה הייתה לאורך כל חייו, מתנועת ה"צופים", בגרעין הנח"ל, לתנועה קיבוצית, וכמובן 
 שיריו כיכבו באירועים השונים של הקיבוץ,  וגם על אירועי השעה כתב. -בכל שנותיו באפיקים

שירים והפעלות לילדים;  -לקיבוץ, וספר "עם ילדים" 42-שדה בוקר" בחג ה-הקיבוץ" גם ספרים הוא הוציא:
 .וסיפורים לגני, הנכדה הבכורה

קולו של עמיקם תמיד נשמע. לפעמים מאתגר את ההנהגה לעיתים גם מרגיז, כי עמיקם תמיד היה נוכח, מעורב 
 ואכפתי. 
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 יום השבעה לאבא עמיקם

כשאבא עמיקם היה בכתה ה' אבא שלו, אברשה, לקח אותו לסניף בית"ר המקומי כדי שיצטרף לחבורת 
המתופפים של בית"ר. המדריך בסניף דחה אותם בטענה כי "נגמרו התופים" וסבא אברשה שהיה לוחם בית"ר 
נפגע עד עמקי נשמתו ובו ברגע לקח את אבא אל צריף הצופים של שבט דיזינגוף. בתום הפעולה הראשונה שלו 

 בצופים כשאבא חזר הביתה להוריו הוא סיכם את העניין בשלוש מילים: "אני אלך לקיבוץ"...
אבא כתב את הסיפור הזה וקרא לו "תוף אחד חסר...והכל שינה כיוון". יש שיקראו לזה גורל אבל, הגורל רק 

 מזמן הזדמנויות והבחירות הן שמתוות את הדרך.
אם הייתי צריך להגדיר במילה אחת את המצפן שסימן לאבא את הדרך וכיוון את הבחירות שהוא עשה בחייו 
הייתי בוחר במילה "חמלה". אבא ראה את עצמו כניצול שואה והדבר הזה שגלום בו כל הרוע האנושי העסיק 

אותו מאד כבר מגיל צעיר. בסיפור שהוא קרה לו " לא היינו שם" אבא סיפר איך בכתה ד' ישב אם כל ילדי 
הכתה בנוכחות מנהל בית הספר וסיפר להם סיפור שלא קרה באמת, איך הוא ועוד חבורת ילדים גנבו שק תפוחי 

 אדמה מתחת לאפם של השומרים הנאצים בגטו...
הגורל הפגיש לראשונה את אבא עם רעיון "הקיבוץ" בפעולה ההיא בצופים ומשהו שם דיבר אליו באופן מיידי 

וגרם לו לחשוב שזו דרך החיים שהוא רוצה בה. מה בדיוק היה הדבר הזה שהוא ראה והבין מתוך עיניו של ילד 
 הוא אף פעם לא ממש הסביר. לימים, הוא היה אומר שמהות הקיבוץ היא השיתוף ולא השוויון. 33בן 

בין אם אבא הגדיר את זה לעצמו או לא, אני חושב שמה שהוביל את בחירתו בקיבוץ ולמעשה בכל מקום שהלך 
בו הייתה דווקא החמלה. אבא אמנם הזדהה אם מטרות גדולות כמו הציונות, המדינה וההתיישבות והיה 

פטריוט אמיתי, אבל עוולות אנושיות העסיקו אותו יותר מכל דבר אחר והחמלה שבו הניעה אותו ללא הפסקה 
 הן לביטוי בכתיבה והן לפעולות רבות ושונות.

לאבא הייתה חמלה אמיתית ומאד טבעית כלפי מיעוטים, קבוצות חלשות ולמעשה כל אדם נזקק, סובל או 
דחוי. הדבר הזה שזור כחוט השני בכל שלב ומקום בחייו. היחס שלו למיעוט הערבי בארץ, הטיפול שהעניק 

לחללים הסורים ברמת הגולן עוד בזמן שהתותחים רועמים, הפעילות וההזדהות שלו עם בני הנוער בנווה עובד, 
הדאגה לקשישים באפיקים, ההירתמות הטוטאלית שלו לעזרה ומציאת פתרון עבור כל מבקש, באשר הוא, 

והמחוות הקטנות האלה שכל כך אפיינו אותו כמו להכניס חייל בטרמפ עד הבית, להסיע בן משפחה לכל מקום 
בכל שעה, לזכור להביא לאמא פיתה עם משהו טעים מהדרכים וגם הדאגה שלו האין סופית והבלתי מתפשרת 

 לאמא שלו, סבתא זהבה. 
אבא ראה את הקיבוץ כדרך חיים שלפני הכל דואגת לחלשים. כשהגיע לעמדות של השפעה והנהגה בקיבוץ 

הטיפול בעניינים אנושיים למיניהם היה לב העשייה שלו. גם המלחמה המתמשכת של אבא על דמותו של 
הקיבוץ וההתעמקות הכמעט מדעית בתקנוני הקיבוץ השונים באו מתוך הרצון לשמור על הקיבוץ כעל אותה 

 דרך חיים "חומלת" שעליה חלם מגיל צעיר.
כל מי שהיה קרוב לאבא ידע שהוא ארטיסט וגם שטותניק גדול. אהב ספורט, טיולים, כלבים, סרטים, להחליק 
על סקטים, אוכל טוב, והיה אבא וגם סבא כייפי. אבל, עם השנים, נראה שהשינויים שהתחוללו מסביב במדינה 

ובקיבוץ ,ואולי גם הגיל, הכבידו עליו באופן מסוים וכל הדברים הללו שקשורים יותר להנאות היומיום תפסו 
 אצלו מקום יותר ויותר קטן. 

עם היצירה הרבה  שנים האחרונות הלך קולו ונאלם ונעלם, והוא התכנס לעולמות אחרים ואנו נשארנו 6-ב
שהותיר לנו. לעמיקם חלק נכבד מפס הקול של בני אפיקים לדורותיהם והוא חלק מ"היש" המפואר של תרבות 

 אפיקים, הוא הנחיל לנו מורשת ומסורת שתישאר איתנו... 
 "כי אפיקים כי אפיקים זה בית חרושת

 הכל דופק ממש כמו מכונה 
 עובדים באור, עובדים בחושך
 תמיד, תמיד בוערת העונה". 

 . 3322הפזמון מתוך "חרושת אפיקים", 
 השיר תפקד כמעט כהמנון המשק שאין ילד שלא הכיר, שיר חובה בכניסה לקיבוץ.

שנות נישואין; הבנים יניב, יגיל ,ינון; הנכדים, הנינים,  23עם  תחיה היקרה, שתמיד הייתה לצידו לאורך 
 אבל בית אפיקים על מותו של עמיקם -המשפחה, המטפלת המסורה אוינה והחברים

 יהי זכרו ברוך ותהא נשמתו צרורה בצרור חיינו.
 עידן הלמן
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בשנים האחרונות שבהן היה עדיין פעיל וצלול הוא נשאב כל כולו לעבודה בתנועה ולעיסוק בדרכה ובדמותה. 

יותר מכל הוא אהב את היום הזה בשבוע שבו הנהלת התנועה הייתה מבקרת באחד הקיבוצים ומקדישה לו את 
זמנה באופן פרטני. אל מול הסוגיות הייחודיות של כל קיבוץ הוא ידע תמיד להביא את נקודת הראות הרחבה, 

המעמיקה והפרגמטית שלו ותמיד, כפי שסיפרו רבים, בצורה צנועה, נעימה, בגובה העיניים, כזו שמשרה אווירה 
 של הזדהות ושיתוף פעולה. 

נראה כי סיום עבודתו של אבא בתנועה היתה נקודת ציון שממנה הוא החל להתכנס בהדרגה אל תוך עצמו. 
מהשנים הקשות האלה אני אזכור בעיקר את המבט העצוב החודר ישר אל תוך העיניים. מה התחולל בתוך תוכו 

 בימים הללו של השתיקה, איש לא ידע...       
בחייו, אבא נגע בכל כך הרבה אנשים, ואם היינו צריכים תזכורת לכך, נוכחנו בזה במהלך השבוע האחרון 

 בעוצמה גדולה.
 נזכור אותו תמיד כמעיין שופע של טוב לב, חמלה ואהבה.

 יגיל אסם

 סבא עמיקם 
 אזכיר את הרגעים היפים והמיוחדים שהיו לנו יחד, לי ולסבא עמיקם. 

מט ביחד, ניקיון הגדר מסביב -מקטיף אשכוליות מחוץ לגינה ועד לסחיטה במכונה הידנית, משחקי שח
בזמן הבית ספר, הצגת כיתה ח' שכתבת בשבילי, השיחות בערבית, ‘ אפיקים הפקות‘לאפיקים, ביקורים ב

הנסיעות ברכב איתך לאימוני כדורמים, לחברים/חברות, לצבא, ולמרות שגם היו כאלה שאיחרתי בגללך אותי 
 זה לא הכעיס מעולם. 

הסיפורים המרתקים בימי שישי על הקברים הסורים, שדה בוקר עם בן גוריון ועד ימי תל אביב היפים ותחרויות 
קפיצה עם אריק איינשטיין. גם הסיפורים שסיפרת לי בשנים האחרונות שהלכו וחזרו על עצמם ולי לא היה 

 אכפת, רק רציתי שימשכו ולא יפסקו לעולם. 
מאז שאמרתי לך שאני רוצה לגור בתל אביב ושאלת אותי: מה יש לך לעשות שם? הרי אפיקים זה ביתנו, ואני 

 אמרתי לך: אתה עברת מתל אביב לקיבוץ ואני בכיוון ההפוך. לא קיבלת את זה ממש.
 מתגעגע ל"תחיקם" בסוף הברכות, ולמי שהיית ברגעיך וברגעינו היפים.

 ניתאי אסם

 עמיקם אסֹם Iבּיןֵ הָעַצִים אַתָה בַּבָּיתִ 

יטִ/  נמְִצָא בַּ  צּ   ֵּל/ לאֹ מֶּ צִים אַתּהָ בַּבָיתִ / בָטוּח מִחֻרְבָן, מֵּ  בֵּין הָעֵּ

ן ד כלֹ סוֹד / הַּ ַּ  צַּּמָרוֹת גְבוֹהוֹת גְבוֹהוֹת / וּבֵּינֵּיהֶּ יסְוֹד לוֹמֵּ ד הַּ  כְעָצֵּל/ עַּ

לְעָליִם נעִָים /  ל עַּ גְזָעִים / פּוֹרְטוֹת עַּ ל הַּ חֲליִקוֹת עַּ ק נגְוֹהוֹת / מַּ  רַּ

גיִעִים אֶּל כלֹ מִסְתּוֹר/ וגְַּם ל אוֹר / הִמַּ ק בְשְבִיבִים שֶּ  בְלאֹ קוֹל, רַּ

עָבִים בִשְחוֹר צִבְעָם / ר / כִי הֶּ הַּ סַּ ר / וּבַּמָרוֹם יכְִבֶּה הַּ עַּ סַּ יֵּהוֹם הַּ  כְשֶּ

ר בָרוּחַּ ננִעְָרוֹת, צַּּמָרוֹת / אֲשֶּ לַּת הַּ לטְַּ ד כִי נֶּעֱלַּם / וטְַּ  כִסוּהוּ עַּ

ש / אִם זֶּה אָלוֹן, אֵּלהָ ד הַּשּׁוֹרֶּ ש / מִניִ רוֹם גֶּזַּע עַּ חוֹרֶּ ת אֶּת הַּ עֲזַּ ַּעַּ  מְזַּ

צִים אַתָּה בַּבָיתִ.  אוֹ זָיתִ / בֵּין הָעֵּ
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 קיבוץ אפיקים אבל על מותו של חברנו
 

 ל“אורי דוכין ז
 

 ומשתתף בצערם של נורית,
איה, גליה, שלומית, יובל וזוהר, בני ובנות זוגם, 

 הנכדים, הנינים ובני המשפחה.

 !יהי זכרו ברוך
 דברים שנשאו על קברו

 הספד בית אפיקים  לאורי דוכין

 שנים במותו. 32היום אנו מביאים למנוחת עולמים את חברנו, אורי דוכין, בן 
 אורי בנם של רחל ויהושע.

הוריו נולדו שניהם במושבה החקלאית "נהר טוב" שבאוקראינה והיו פעילים בתנועת "החלוץ". האב יהושע היה 
חקלאי מילדותו ובגין פעילותו הציונית גורש לסיביר, שם פגש חברים שבהמשך יגיעו לאפיקים. הוא עלה לארץ 

 .  3321 -האם רחל פעילה ציונית גם היא הגיעה לארץ ישראל ב 3322-ישראל ב
' 32אורי בנם הבכור נולד במושבת כנרת, ההורים עברו ליבניאל, שם קנו משק חקלאי. בעקבות מאורעות 

 החליטו לעבור לאפיקים שם היו להם חברים.  
ושרה הקטנה. באפיקים נולדו אחיו נדב  2-הגיעה המשפחה לאפיקים עם שני ילדיהם הגדולים, אורי בן ה 3332-ב

 . 3322-ויאיר. ההורים רחל ויהושע נפטרו שניהם ב
, בזמן מלחמת העצמאות, התגייס אורי. הוא השתתף בקרבות הקשים בגשר בפיקודו של 32.4בגיל  3361-ב

 חייקל רוזן. עם הקמת המדינה התגייס לנח"ל, עבר קורס מ"כים, קורס סמלים וקורס אב"כ. 
אחרי השרות הצבאי חזר לאפיקים והצטרף לענף החקלאות, עבד בפלחה ובגן ירק. בתחרות ארצית על  3343-ב

 זכה במקום הראשון. –גידול כמות יבול התירס 
חודשים במסגרת חילופי  6-אישר לו הקיבוץ לצאת עם משלחת חקלאית ישראלית לצרפת ל 26בגיל  3344-ב

חקלאים צעירים, על מנת להכיר וללמוד חקלאות מהנעשה בארצות אחרות. אורי מספר שבמהלך התקופה הוא 
מצא עצמו נותן הרצאות באנגלית מעורבת בצרפתית על הארץ והקיבוץ. בכל תקופת שהותו בצרפת כתב 

מכתבים הביתה בהם תיאר את מעשיו וחוויותיו השונות, מכתביו הרבים התפרסמו בעלון הקיבוץ. בסיום 
 חודשים שב הביתה. 2חודשים חופשה בה טייל ברחבי אירופה. אחר  3-השליחות יצא ל

היה בין החברים מאפיקים שיצאו לעזרה לקיבוץ הצעיר עין גב. הוא נשלח לעבוד בגן ירק ושם פגש  3342-ב 
 לראשונה את  הנח"לאית נורית אורבך.

 נישאו נורית ואורי באפיקים וכאן הם בחרו להקים את ביתם. 3342בספטמבר 
 שנים.  3אורי התמנה למא"ז )מפקד אזור( של הקיבוץ, הוא שימש בתפקיד  3341-ב

הקיבוץ אישר  -הגיעה פנייה למזכירות הקיבוץ לאפשר לאורי לצאת לקורס מפקדי פלוגות חי"ר   3326באוגוסט 
 .3324יצא לקורס בינואר  36-ואורי בן ה

אורי חלה בדלקת המוח, מחלה קשה שהייתה נקודת מפנה בחייו שלאחריה לא יכול היה לחזור לעבודה  3322-ב
בחקלאות כפי שהכיר ועבר לעבוד במכוורת. אורי היה כוורן )היום קוראים לזה דבוראי(. כוורן מצטיין הפיק 

 דבש איכותי שכל בית אפיקים זכה ליהנות ממנו.
 אמרו אז במשק: "אין כמו הדבש של אורי".

עם צאתו לפנסיה השתתף, עד השנה האחרונ, בחוגים של מכללת הגמלאים "ביתנו" והיה  בין הפעילים בחדר 
 הכושר של אפיקים עד יומו האחרון. 

    32בסתיו המשפחה חגגה לאורי 
 שנים היה אורי חבר קיבוץ אפיקים. 22

שנות נישואין, הבנות איה, גליה, שלומית, הבנים יובל וזוהר,  22עם  נורית היקרה, שתמיד הייתה לצידו לאורך 
אבל בית אפיקים על  -האחות שרה האחים נדב ויאיר, הנכדים, הנינים, המשפחה, המטפל המסור אדי והחברים

 מותו של אורי.
 יהי זכרו ברוך ותהא נשמתו צרורה בצרור חיינו.

 עידן הלמן
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 לאורי

 שנים היינו יחד. את אורי הייתי מציגה באמירה: "הוא שלי ואני שלו". 22

המפגש הראשון שלנו בעין גב. אני נחלאית בגרעין "נחשול", גרעין ימי, ואורי בשליחות הקיבוץ לעזרת עין גב. 
הכרות בעבודה משותפת בגן הירק. והכרות קרובה יותר בהמשך כרכזת התרבות ש ל הגרעין, חיפשתי פעילות. 
נמסר לי, שלבחור מאפיקים יש פטיפון ותקליטים. דפקתי על דלת חדרו, כדי לבקש לערוך קונצרט למעוניינים. 

 מצאתיו קורא בשכיבה את הספר "דלתות נחושת" של חיים הזז. 
וכך נפגשו אהבת המוסיקה ואהבת הספרים של שנינו להמשך חיינו המשותפים. וכך הונחלו גם לחמשת ילדינו 

 ולחלק מנכדינו.

אצל אורי הייתה המשפחה מעל לכל, זאת גם כמורשת מהוריו רחל ויהושוע. שעות אחה"צ היו קודש לילדים, 
בהם נערכו טיולי טבע. שיחות מדעיות שעוררו רצון וסקרנות לגילויים חדשים. אהבת הטיולים בארץ ובעולם 

 הפכה לנחלת כל בני המשפחה. וכך היה אורי לכולם האבא האהוב והנערץ.

ואשר לי, הודות לפירגון ולתמיכה ללא תנאי, שקבלתי מאורי, ובלעדיהם לא הייתי מצליחה בשום אופן להגשים 
 שנים. 34-את עבודתי החינוכית, במשך למעלה מ

היום זה נשמע אבסורד לצאת באוטובוס ביום ראשון בבוקר ללימודי הוראה, במשך שנתיים, בסמינר לחינוך 
משותף ליד בית ברל ולחזור ביום ששי בצהריים. ובבית מגדלים את איה בת השנתיים וחצי, אבא אורי, בתמיכה 

חשובה של סבא יהושוע וסבתא רחל, ובהמשך בכל הדרישות והמשימות שנדרשו בעבודת ההוראה והניהול. 
 ידעתי שאורי לצידי ותמיד בעדי.

 תמיד אשא את האמירה שלו: "איזה מזל שאת אתי", כשאני עונה: "איזה מזל שאתה אתי".

איזה מזל שנחסכו מאיתך המשך קשה וסבל מיותר, כשאתה עדיין מתמיד מדי בוקר בחדר כושר. וממשיך 
 להתפעל ולהנות מתוכניות טיולים, היסטוריה ומדעים וממליץ בחום על מאמרים בעיתון.

בכך חייבים להתנחם, כי הפרידה קשה וכואבת, צריך יהיה להתרגל ולהתגבר על האמירה: " כבר לא...כבר לא 
 יהיה... כבר אין".

 נורית

 אבא, 

חסרות לי מילים והדמעות זולגות לי בלי הפסקה. רק רוצה שתדע, 
שנים אני רחוקה ממך,  62-אבא שלי, חזק, גיבור, אמיץ ונחוש. יותר מ

מתגעגעת ומחכה לביקורים בבית. יודעת בלי שום ספק שגם אתה חושב 
 עלי, וחוזר ואומר שאנחנו פשוט צריכים לבוא בחזרה לארץ. 

איך אוכל להיכנס הביתה ולראות שאתה אינך? איך אוכל להביט 
בכורסה הריקה שלך? ואיך אפשר להגיד לילה טוב בלי לתת לך נשיקה 

אוהב בלי גבול,  –וחיבוק חזק? אצטרך לחשוב עליך כפי שהיית בחייך 
תומך וגאה בהישגים ובמאמצים שלי, ולדעת שגם כשהלכת עשית זאת 

 בצנעה, בכבוד ובגבורה.

 אתה איתי תמיד.  –אבא שלי האהוב מכל 

 איה  
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 ר ועד ההנהלה“דבר יו
 חברות וחברים שלום

בימים אלו אנו מסיימים את עדכון התוכנית הרב שנתית והדיון באופן חלוקת כספי אפימילק שהטילה עלינו 
האסיפה. לצד הצעות הוועד נדונו גם הצעות החברים. בהמשך לדיונים אלו אנו מציגים בפניכם הצעה מעודכנת 

 בה הוטמעו גם חלק מהצעות החברים. 

 בבסיס הצעה זו עומדים העקרונות הבאים:

 חלוקת רווחים לחברים א. 

 עמידה בהתחייבויות הקיבוץ כלפי חבריו כדוגמת תשלומי הפנסיה, תשלומי בריאות ורווחה, חינוך ועוד ב. 

 שיפור נראות החצר, רמת התשתיות, המדרכות החניות ומבני הציבור   ג. 

תמיכה בקידום תהליכי השיוך הכוללים: העברת זכויות לחברים בבתיהם, פדיון זכויות הוותק לזכאים,  ד. 
רכישת מגרשי המגורים מרשות מקרקעי ישראל )רמ"י( ותשלומי מיסים לרשויות המס בגין כלל 

 העסקאות 

המשך פיתוח וחיזוק המגזר העסקי על מנת להבטיח את עתידה הכלכלי של קהילת אפיקים, תוך המשך  ה. 
 תמיכה בפעילות השוטפת, וללא פגיעה במרקם החיים המשותפים 

החלופות המוצגות נערכו מחדש בהתאם לצרכים והקולות שעלו מציבור החברים, כל אחת מהחלופות בהצעת 
 ההחלטה נותנת דגש שונה וכאן המקום לבחור בקלפי ולהביע דעתכם על הכיוון הנכון:

לצד פדיון הוותק במסגרת תהליך שיוך הדירות מדגישה שני אלמנטים מרכזיים, הראשון הוא  חלופה א' •
 פיתוח עסקי משמעותי

לצד שחרור פדיון הוותק וקידום תהליך שיוך הדירות בדומה לחלופה א' שמה בראש את  חלופה ב' •
 32המגזר העסקי מאחריות להלוואה עבור רכישת מגרשי המגורים והמיסוי באמצעות סגירת סכום של 

 ושימוש בו בעת אירוע הרכישה בלבד₪ מיליון 

מכספי העסקה )ותק ושוויוני( וכמו קודמותיה   227מעבירה לרשות החברים באופן ישיר מעל  חלופה ג' •
. החלוקה השוויונית בחלופה זו סיום תהליך השיוך הפנימי ופדיון הוותק לזכאיםגם היא שמה דגש על 

 ₪ אלף  22מוגדלת וכל חברה או חבר יזכו בה לסכום של 

*** בחלופות א'+ג' באחריות המגזר העסקי להעמיד מימון לצורך רכישת המגרשים מרמ"י ותשלומי מס לרשות 
 המיסים ובכך לאפשר פריסת תשלומים נוחה לחברים.

אנו חברי הוועדים רואים חשיבות בשמירת האיזון בין צרכי החברים באופן אישי, צרכי הקהילה וצרכי המגזר 
 העסקי. איזון זה חיוני לשימור חיי הקהילה שלנו בהווה ובעתיד. 

 בהצלחה לכל קהילת אפיקים.

 אמיר רומנו
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תכנית רב שנתית וחלוקת כספי  -הצעת החלטה לאסיפה
 אפימילק

אישור עסקת אפימילק מהווה אבן דרך ומאפשר לקיבוץ אפיקים וחבריו לקדם תוכניות פעילות רב שנתיות, 
יישום תהליך שיוך הדירות ופדיון זכויות הוותק, שיפור המצב הכלכלי של החברות והחברים, פיתוח תשתיות 

 ושיפור נראות החצר וחיזוק כלל המערכות הקיבוציות.

הצעת החלטה זו באה להסדיר את אופן חלוקת הכספים שהתקבלו מעסקת המכירה ואת הזכאות לחלוקה על פי 
 המפורט:

ועד ההנהלה של הקיבוץ הוא המוסמך להוציא לפועל את החלטות האסיפה באמצעות החלטות משלימות  .1
 ובעלי התפקידים המכהנים.

 זכאות לחלוקה במסגרת תהליך שיוך הדירות ופדיון הוותק תהא בהתאם להחלטות הקיימות. .2

 תנאי זכאות לחלוקה שוויונית: .3

 2.6.2223מי שהיה חבר ביום אישור עסקת אפימילק באסיפה ובקלפי בתאריך  א.

 חבר שביום אישור העסקה התגורר בקיבוץ ושילם את מיסי הקיבוץ באופן מלא. ב.

חלק מוגדר מסכום החלוקה השוויוני יועבר לכל חבר וחברה ללא קשר לחוב הקיים בגין השיוך.  ג.
 סכום חלוקה זה יקבע בוועד ההנהלה בהתאם להצעה שתתקבל בקלפי.

 תוקם קרן לפיתוח תשתיות, נראות היישוב וטיפול במבני ציבור וייכתבו הסדרים ונהלים להפעלתה. .4

 
 :אופן ההצבעה

 ראשית יש לאשר את הצעת החלטה זו בהצבעה של בעד או נגד. .1

חלופות חלוקה )א', ב' או ג'(. החלופה -שנית יש לבחור באחת מהחלופות המופיעות בטבלה המצורפת מטה .2
 שתקבל את מרבית הקולות היא החלופה הנבחרת

 
 

בחלופות א'+ג' באחריות המגזר העסקי להעמיד מימון לצורך  -"תשלום עבור קרקעות ומיסוי" -6***שורה 
 רכישת המגרשים מרמ"י ותשלומי מס לרשות המיסים ובכך לאפשר פריסת תשלומים לחברים.
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 ל הקהילה“משולחן מנכ
 חברים וחברות יקרים, 

החורף הגיע אלינו בשיא כוחו, הרבה ירוק מסביבנו ושמיים אפורים, נדמה שהקדרוּת חודרת גם לשגרת חיינו 
חברי קיבוץ וליווינו אותם בדרכם האחרונה: רמי לילצ'וק ז"ל, עמיקם  3-מידי פעם. בחודש האחרון נפרדנו מ

 אסם ז"ל ואורי דוכין ז"ל. יהי זכרם ברוך.
 

 כמדי חודש, מספר עדכונים מהנעשה בקהילה:
 

מנהלי הפעילויות נדרשו להגיש ביקושי השקעות מצומצמים. בפועל, סך ביקושי  :6266תכנית השקעות בקהילה 
נאלצנו ₪,  122,222על מנת להתאים את הביקושים לתקציב שאושר, על סך ₪. מיליון  3.6ההשקעות עמד על 

 לפסול השקעות רבות וחיוניות, ועדיין, ננסה לעשות את המיטב.

המחסות סובלים מהזנחה של שנים רבות ודורשים השקעה משמעותית על מנת  מחסות בבתים משותפים:
 לצורך תיקוני חשמל, בינוי ופינוי פסולת.₪  22,222-להחזירם למצב שמיש. בתקציב ההשקעות ייעדנו לכך כ

הן של חברים, של בני אפיקים, של  –ידוע כי באפיקים מספר גדול מאוד של אוכלוסיית כלבים  כלבים בקיבוץ:
שוכרים ותושבים. בעבר, על מנת להגדיל את הביקוש לדירות להשכרה, הוחלט לאפשר השכרת דירות לשוכרים 

 בעלי כלבים, וזאת להבדיל משאר הקיבוצים בעמק. היום הביקוש לדירות גדול מההיצע.
בעיקר על הדשאים  –כבר תקופה ארוכה שאנחנו מקבלים תלונות רבות על צואת כלבים במרחב הציבורי 

 והמדרכות, ולכן החלטנו להפסיק לקבל לאפיקים שוכרים בעלי כלבים שאינם בני קיבוץ ו/או במסלול קליטה. 
בקרוב יוצבו פחים ייעודיים עם שילוט ושקיות לאיסוף צואת כלבים, במטרה להקטין את התופעה הלא נעימה 

 הזאת.
 הצלחת המהלך תלויה בשיתוף הפעולה של כל בעלי הכלבים.

הגל הנוכחי מתאפיין בכמות מאוד גדולה של נדבקים, לצד ההבנה כי אנו נדרשים ללמוד לחיות  קורונה:
 ולהתנהל לצד הקורונה בשגרת חיינו.

אנו משתדלים לאפשר שגרת חיים נורמלית ככל שניתן, ומצד שני לשמור על הציבור, בדגש על האוכלוסייה 
 בסיכון.

 קהילתית.-גם בגל הזה, כמו בקודמיו, מצופה מכל אחד מאיתנו לגלות אחריות אישית וערבות חברתית

שנים של עבודה מסורה, החליטה עפרה בורנצווייג כי היא מעוניינת לסיים את תפקידה  33לאחר  עריכת העלון:
 בעריכת עלון הקיבוץ. 

אני מבקש, בשם כולנו, להודות לעפרה על העבודה המקצועית והחשובה ותרומתה ארוכת השנים לקהילת 
 אפיקים. בהצלחה ובהנאה בכל אשר תבחרי לעשות! 

האחריות, כפי שהוגדרה, נשארת תחת תחום "תיעוד ומידע" ברשותה של מאיה אשכנזי. בהצלחה למאיה 
 בתפקיד עריכת העלון.

 
 שבת שלום
 קורן רביב.



04 

 

 קורונה בתינוקות -מאגף הבריאות 
 לאחרונה אנחנו נתקלים באפיקים במקרי קורונה בתינוקות

 להלן כמה עובדות שכדאי לדעת בנושא

עולה כי הקורונה ככל הנראה משפיעה בצורה פחות  נגיף הקורונה ממחקרים ונתונים שנאספו בעקבות התפרצות
חמורה על ילדים מאשר על מבוגרים  אך נתונים אלו אינם מתייחסים לתינוקות, שנוטים להיות חשופים ופגיעים 

 יותר למחלות קשות, בדומה לאנשים מבוגרים.

מהתינוקות מתחת לגיל שנה  32.27ילדים עם נגיף הקורונה עולה כי  2222-ממחקר סיני חדש שבחן למעלה מ
סבלו מתסמינים חמורים או קריטיים. כל התינוקות הללו שרדו, אך בארה"ב מספר קטן מהתינוקות נפטר 

הכרת התסמינים של המחלה אצל תינוקות, עשויה לעזור באבחון מוקדם של  33-לאחר שאובחנו עם קוביד
 המחלה.

 תסמיני קורונה בתינוקות ובפעוטות

יהיו תסמינים קלים המזכירים צינון   divoC-33בדומה לקבוצות גיל אחרות, לרוב התינוקות והפעוטות עם 
 קשה או שפעת. לחלקם אף לא יהיו תסמינים כלל.

 להלן כמה מהתסמינים השכיחים ביותר בקרב תינוקות ופעוטות:

 תסמינים של דלקת בדרכי הנשימה העליונות כגון שיעול, התעטשות, נזלת ועוד. •

 חום. •

 כאבי שרירים שעלולים להוביל לבכי לעיתים תכופות, לבעיות שינה או לשינוי במצבי הרוח. •

 וכו'. כאבי בטן בעיות עיכול כגון הקאות, שלשול, •

 שינוי בהרגלי האכילה )יכול להיות ביטוי לאובדן חוש הטעם( •

 .קוצר נשימה נשימה מהירה או •
כלל יראו זאת לאחר שבוע מהופעת התסמינים הקלים. הופעה -תינוקות המפתחים תסמינים חמורים יותר בדרך

  של תסמינים אלו מצריכה טיפול רפואי דחוף. להלן חלק מהתסמינים החמורים:

 קוצר נשימה עז שעלול לגרום לתינוק להתנשם בכבדות. •

 סימנים למחסור בחמצן כגון לשון או שפתיים כחולות, ציפורניים לבנות, קצב לב גבוה. •

 חמצן או פחות. 327מד סטורציה )במידה ויש( מראה על  •
 בתינוק, יש לפנות לקבלת ייעוץ רפואי. divoC-33-בכל מקרה של חשד ל

 טיפול ומניעה

 כדי לשמור תינוקותיכם מפני מגפת הקורונה אנא הקפידו על הדברים הבאים:

 הימנעו מיציאה עם התינוק למקומות הומים. •

 הגבילו מבקרים בביתכם. •

שטפו ידיים לעיתים תכופות: לאחר ביקור או מגע עם אדם זר, לפני האוכל, לאחר השירותים, לאחר מגע  •
 עם מוצרים שהגיעו מחוץ לבית, לאחר מגע עם משטחים מחוץ לבית וכו'.

 חטאו לעיתים קרובות משטחים כגון ידיות דלת, משטחי החתלה וכו'. •

 השתמשו במסכת פנים בכל יציאה מן הפנים. •

 הימנעו ממגע עם אנשים ושמרו על מרחק. •
 נכון לכתיבת שורות אלו באפיקים עיקר המאומתים הם ילדים וגם מספר מועט של תינוקות )נקווה שכך ימשיך(.

 רוב רובם של המאומתים מרגישים טוב, חלקם הקטן עם תסמינים שחולפים לאחר יומיים,
 כולל המבוגרים שביננו , שהם מחוסנים וקיבלו את הנגיף בצורה קלה.

 אף אחד לא יודע מה צופן לנו העתיד, מדברים כבר על זן חדש!
 אנחנו כנראה נמשיך לחיות לצד הקורונה עם כמה שפחות הגבלות.

https://www.infomed.co.il/diseases/covid-19-sars-cov-2-ncov-2019/
https://www.infomed.co.il/diseases/abdominal-pain/
https://www.infomed.co.il/diseases/shortness-of-breath-dyspnea/
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 הודעה מהנהלת החשבונות
 לחברים שלום,

 שנים, רו"ח איציק ולקוביץ, חשב הקיבוץ, פורש כנפיים ומתקדם הלאה לתפקיד אחר. 1-אחרי למעלה מ
אנו רוצים להודות לאיציק על שנתן ממיטב מרצו ויכולותיו וסייע להביא את מערכת הכספים למקום בו היא 

 נמצאת כיום. בהצלחה רבה לאיציק בתפקידו החדש.

את איציק יחליף גל נער מקיבוץ עין גב. גל הינו רואה חשבון מנוסה, הגיע אלינו ממשרד רו"ח גדול שמייצג 
 קיבוצים רבים.

 אנו רוצים לאחל לגל הצלחה רבה בתפקידו.

 gal@afikim-k.co.il   20-2762076פרטי הקשר של גל הינם:  

 הודעות לצרכני החשמל באפיקיה

 שלום רב!
 להלן הודעות לצרכני החשמל באפיקים מטעם חברת אורות חשמל א.ח אפיקים בע"מ )להלן החברה(:

הודעה של חברת החשמל " בהתאם לשימוע של רשות החשמל על עדכון  – 2222מחיר החשמל לשנת  .1
תעו"ז מתח  27בתעו"ז מתח נמוך,       בכ   4.27יעלו בכ  23.22.22התעריפים ", התעריפים החל מ 

 בתעריפים אחידים , כאשר יפורסמו התעריפים החדשים נפרסם אותם לציבור .   47גבוהה, ובכ 
. 2223תשלח החברה לכל הצרכנים, דף עם פירוט הצריכה והחיובים בשנת  2222בדו"ח חשמל חודש ינואר  .2

הדף הוא בהתאם להנחיות של רשות החשמל וכולל פירוט הצריכה בקו"ש, חיוב בש"ח לפי חודשים, 
סיכום הנתונים ברמה שנתית, מחיר קווט"ש ממוצע ועלות צריכת החשמל ליום. הסברים, במידה וידרשו, 

 ניתן לקבל מהחתום מטה ומאבי צחורי בחשמליה.
ניתן להחליף את שיטת חיוב החשמל מאחיד ביתי  2222בחודש אפריל  –מעבר משיטת חיוב אחת לשנייה  .3

מחיוב אחיד לתעו"ז ומצאו  2223לתעו"ז ובחזרה. המעבר מתבצע אחת לשנה. צרכנים שעברו בשנת 
ששיטת חיוב זו הייתה יקרה יותר עבורם מהשיטה הקודמת, ויחליטו עקב כך לעבור חזרה לחיוב ביתי 

אחיד, יהיו זכאים להחזר כספי בגובה ההפרש השנתי. החזרים אלו הם חד פעמיים ואחרי שנה אחת 
 בלבד. 

 .24/6/2222הוראות, בכתב, על טופס של החברה בלבד,  לשינוי שיטת החיוב ניתן להעביר לחברה עד ה 
 טפסים ניתן לקבל במשרד בינוי ותשתיות, אבי צחורי ובדוא"ל מהחתום מטה.

 מומלץ: לבדוק את הנתונים עם אבי צחורי בחשמליה לפני קבלת החלטה.
גם השנה מתוכננת הפסקת חשמל כללית בחודש נובמבר לצורך טיפול בתשתיות מתח גבוהה ועוד בשטח  .4

 החצר. על מועד מדויק תצא הודעה בסמוך לאירוע .
 איציק כהן          

 מנהל אורות חשמל                                                                             

מבוגרים, תינוקות ובעלי מערכת חיסונית חלשה, יקפידו יותר על כללי ההיגיינה )מסכה, הימנעות ממקומות 
 הומים, סגורים( ומחוסנים ייהנו מזמן בידוד מקוצר ותחלואה, אם תהיה, ברמה נמוכה.

ולסיום מזכירה לכולם: לא להזניח בעיות בריאות אחרות, ללכת להיבדק, לא לבטל תורים אלקטיביים 
 חיוניים, בכדי לא לשלם מחיר כבד יותר בבריאות בעתיד.

 עירית פורת
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 שאילתא בנושא עלות המזון בחדר האכילה

 ברצוני לדעת בכמה עלו פרטי מזון עיקריים במשך השנה האחרונה?
 לאור הכתבה בעלון, שמגזר המזון יגמור השנה כנראה ברווח, אני חושש שזה על חשבוננו, החברים.

 העלייה הכוללת בממוצע. ולא, לכן חשוב הפירוט 427-יש מנות שעלו לדעתי ביותר מ
יש חברים שבעקבות עלייה ניכרת בעלות מנות מסוימות, הם הפסיקו לצרוך אותן. פניתי בהקשר לכך למנכ"ל 

 הקהילה והתשובה שקיבלתי הייתה שזה באחריות המגזר העיסקי.
 בכל מקרה אני מחכה לתשובה ומצפה שמישהו ידאג לנו, החברים, ולא לרווח בחדר האכילה.

 
 תודה רבה
 יואב זיגלמן

 תשובה ליואב
אין בכוונתי לפרוס מעל דפי העלון את כל התפריט המוגש בחד"א, שכולל מן הסתם מגוון רחב מאד של מנות  

 המוגשות כמעט על בסיס יומי:העיקריות ופריטים. אסתפק בטבלה הבאה שמראה רק חלק מייצג מהמנות 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

משיעור העלייה בחומרי הגלם נכון לתקופה.  נמוך בהרבההנתונים הנ"ל שמחיר המנה לחבר עלה בשיעור 
המשמעות היא שלמעשה המגזר ספג )וממשיך לספוג( חלק משמעותי מעליית המחירים שהייתה בשוק, ושעליה 
אין לנו כמובן שום שליטה. יתרה מזאת, רוב הספקים כלל לא "מתעניינים לדעתנו" לפני שהם מעלים מחירים 

צדדי לגמרי. מיותר לציין את עבודת התמרון שאנו נאלצים לעשות בין הספקים השונים על מנת -באופן חד
 לרכוש חומרי גלם טובים במחירים סבירים )תמיד ניתן למצוא מחירים זולים יותר באיכות ירודה(.

ממש באיזון. אני חושב שנכון לנו חברי  2223רק כדי לסגור את פינת ה"רווח", אציין שמגזר המזון סיים את שנת 
אפיקים, להתנחם בעובדה שהמקום מצליח לעמוד בזכות עצמו ושנחסך מקהילת אפיקים נטל תקציבי של מאות 

 אלפי שקלים בשנה מאז לקח על עצמו המגזר העסקי את האחריות לחדר האוכל.

אני מאמין שהעובדה שהמגזר העסקי קיבל על עצמו את ניהול מגזר המזון, הצילה את חדר האוכל שלנו מסגירה 
כפויה. כפועל יוצא מכך, נוצרה הכלאה מאתגרת ביותר של מוסד קהילתי מובהק שמוכרח להתנהל בסטנדרטים 

עסקיים. הקו הזה, שמחבר בין הצדקה כלכלית לרמת מחירים סבירה ללקוחות, הוא אכן קו דק ושביר, ואנו 
 עושים מאמצים ניכרים להתנהל לאורכו.

לא צריך להרחיק כדי למצוא דוגמאות לחדרי אוכל שנסגרו במרחב הקיבוצי. אני מאמין שאצלנו רוב הציבור 
 רוצה בהמשכיותו של המוסד החשוב הזה ומקווה שנוכל להבטיח את קיומו לעוד שנים רבות.

 רונן קול

 ₪מחיר מנה לחבר,  ק"ג₪/מחיר ח"ג,   

 פריט
ינואר 

60 

דצמבר 
60 

שינוי ב 
% 

ינואר 
60 

דצמבר 
60 

שינוי ב 
% 

 32.27 26.4 23.2 64.47 61.2 33.2 סלמון

 2.27 23.2 22.6 42.27 32.4 33.4 כרעיים

 23.27 31.4 34.2 62.37 31.4 33.2 פילה אמנון

 1.47 22.4 22.2 62.27 23.2 34.2 חזה עוף

 1.47 22.4 22.2 42.27 32.2 26.2 סטייק פרגית

 1.27 2.3 4.1 22.27 3.2 2.4 ברוקולי

סה"כ/
 ממוצע

020.2 0.2.2 00.6% 026.7 00..2 00.0% 
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 משולחן ועדת תכנון
אז  -לאחר דיון על איך אפשר לעודד את האנשים החיים באפיקים לשמור על אפיקים נקיה מצואת כלבים  .1

פחים המיועדים לאיסוף צואת כלבים. האשפתונים כוללים גם שקיות לאיסוף צואה. בהמשך  4השבוע נקנו 
 נעדכן היכן הם יוצבו.

זה רק אנחנו אחראים על שמירת אפיקים נקיה. קחו  –חברים, תושבים, שוכרים, סטודנטים, בנים וחיילים 
 אחריות ותאספו את צואת הכלבים לפחים.

בישיבת ועדת תכנון האחרונה הוצגה תוכנית אחרונה של העברת הדחסנית מהאקונומיה )מקומה הנוכחי(  .2
 לשטח שליד הדואר, מול מרפסת המטבח.

 הדחסנית מיועדת להיות בתוך מבנה סגור וממוזג כדי למנוע זליגה של נוזלים ולמנוע ריחות רעים באזור. 
 בין סניף הדואר לכביש המשאיות החדש תהיה גדר בטיחותית שתהיה ידידותית לסביבה.

המדרכה שמול הדואר ותאי הדואר תעבור שינוי ברוחבה ולא יהיה אפשר להחנות שם יותר קלנועיות. לכן 
תוכשר חניה חדשה בקיר הדרומי של הדואר. החניה תהיה מיועדת לקלנועיות ואופנים עם הצללה ושילוט 

 מסודר לכך.

 דיון ראשוני שהתחלנו בוועדת תכנון ועדיין לא הסתיים: .3
לאחרונה, נתקלנו בכמה מקרים שחברים הגישו בקשה להיתר מהמועצה לתוספת בניה בבתים עם חיבור 

דירות, בתים שנעשו בהם בעבר רק שיפוץ פנימי ללא התרחבות וללא היתר, והמועצה מבקשת מדיירים אלו 
ד ותוכנית הקיבוץ “להראות להם תוכנית בניה עם תכנון ממ -אשר פונים אליהם עכשיו לתוספת בניה 

 להתרחבות של הבניין המשותף )דבר שלא ביקשו בעבר(.
לאור בקשת המועצה, התחייבנו כקיבוץ להציג בבניינים משותפים, תוכנית התרחבות של הבניין שכוללת גם 

 דים לכל קומה.“תוכנית מיקום של הוספת ממ
על תוכנית הממ"דים הלבשנו גם תוכנית מעליות, לאור הביקוש שהולך וגובר, של חברים שלא נעשים 

 צעירים... מעלית מייצגת חדשנות, דרישה לנוחות, איכות חיים גבוהה ותכנון חכם לטווח הארוך.
התפיסה העקרונית שא.ב תכנון מציגה בתוכנית היא שהמעליות ממקומות במרכז הבניין ומגיעות לכל 

 הדירות. המעליות משתלבות עם סגנון הבניין ועם המדרגות הקיימות, שנשארות במקומן.

מסוף חודש משרד הביטחון, בשיתוף עם הקיבוץ, יבצעו שיפוצים וטיפולים בקברי חללי צה"ל בבית העלמין  .4
לצורך העבודות יוזזו העציצים ויוחזרו בסיום העבודה. העבודה כוללת סידור  פברואר למשך כחודש ימים.

ריצוף מסביב לקברים, במת התכנסות וטיפול בתזוזת קברים. העבודות יתואמו ויאושרו על ידי משפחות 
 החללים. תינתן תזכורת לפני תחילת העבודות. בכל שאלה מוזמנים לפנות לאורית רויטמן.

תיקון וצביעה של סככות אופניים, תיקון מדרכות שבורות, בניית מדרכות חדשות, טיפול במצוקת החניות  .5
והקמת חניות חדשות, סידור אספלט בחניות קיימות וסימון חניות, הוספת תאורה ציבורית, שיקום מגדלי 

שמירה, שילוט היסטורי ושילוט בקיבוץ, שיקום דשאים, פרויקטים של אומנות בקיבוץ, תחזוקת פסלים 
ותיקונם, תחזוקה של מגרשי ספורט או מגרשי משחקים, הוספת מתקני שתיה, ספסלים, שיקום גן 

הממשיכים, הוספת מחסומים חשמליים, הוספת פסי האטה, צביעת בנינים, בדיקת קונסטרוקציית מבנים, 
 ועוד...

כל בקשה שלכם שכתבתי למעלה חשובה מאוד לכם וגם לנו. הלוואי והיתה לנו את היכולת הכספית למלא 
את כל הבקשות. התקציבים השנתיים שאנחנו עובדים איתם מאוד מצומצמים ולא מספיקים לכל הבקשות 

 שאנחנו מקבלים ממכם.... 
קחו בחשבון שכל מה שרשמתי למעלה דורש  אבלכל החלטה שתבחרו להצביע בעדה בקלפי זה בסדר גמור, 

תקציב כספי שבשוטף אין לנו, ולכן חשוב לתת לתשתיות סכום כסף שיאפשר לנו להמשיך לחיות במקום 
 שנקרא קיבוץ אפיקים.

 שבת שלום
 אורית דומוביץ'
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 כלביה במרחב הציבורי
 שלום רב,

ברצוננו להציף בעיה מוכרת וידועה, שאנו נתקלות בה שוב ושוב בזמן שאנו מטיילות עם ילדי גן הדר ברחבי 
 קקי של כלבים בכל מקום! –הקיבוץ, והיא 

בכל שטח במרחב הציבורי בו אנו רוצות לעצור, לשחק או לשבת, במהלך הטיולים שלנו עם הילדים, אנו נתקלות 
 בכמויות אדירות של צואת כלבים! בעיקר על הדשאים הציבוריים ואפילו על המדרכות.

אין לנו אפשרות לשבת על הדשאים, לשחק משחק, לערוך פיקניק, לעצור לראות דברים מעניינים בטבע, וכל דבר 
אחר שקשור בלמידה ובהנאה במסגרת הטיול, מבלי להיתקל בקקי של כלבים, או במקרה היותר גרוע, לדרוך על 

 קקי... ההנאה והחוויה של הטיול נפגמים והופכים ללא נעימים בעליל.
 מצב זה מעצבן, מרגיז, מתסכל ובלתי נסבל מבחינתנו!

אנחנו עובדות שנים רבות במערכת הגיל הרך באפיקים, עשרות ילדים לאורך השנים יצאו איתנו לטיולים 
 במרחבי אפיקים, ומעולם לא זכור לנו שהתופעה הזאת היתה כל כך חריפה ובלתי נסבלת, כמו בשנה האחרונה.

רק בשבוע האחרון נאלצנו להעיר לשוכר דירה שמתגורר באפיקים, שהכלב שלו עשה את צרכיו מול עינינו, והוא 
 בחר שלא לאסוף את הצרכים של הכלב שלו.

באפיקים קיימת מדיניות של השכרת דירות לתושבים עם כלבים )הקיבוץ היחיד בעמק(, יש לקחת בחשבון את 
 כמובן שגם חברי ובני אפיקים, בעלי כלבים, לא חפים מהתנהגות זו.כל המשמעויות המתלוות לכך. 

המרכיב העיקרי בחינוך הקיבוצי הוא החיבור לחוץ, לטבע, לעונות השנה, למרחבים ולמגע ישיר עם הסביבה בה 
 אנו חיים, והרי אנחנו לא מעוניינים שהילדים יישארו בחצר הגן ולא ייצאו לחוש את הסביבה הקרובה.

 אנו מצפות ודורשות שיימצא פתרון הולם ומהיר לבעיה זו.
 

 בברכה,
 ליאור מנצ'ל, סמדי נער.
  ובשם כל ילדי הגנים, הפעוטונים וצוותי הגיל הרך

חברים, תושבים, שוכרים, סטודנטים וחיילים, 
 הדשאים בקיבוצנו מלאים בצואה של כלבים!

בשנה האחרונה צואת הכלבים על הדשאים גדלה 
וזה נעשה כמעט בלתי אפשרי להנות מצעידה על 

 הדשאים שלנו.
ילדי הגנים והכיתות אינם יכולים לשחק יותר על 

הדשאים הירוקים שהפכו להיות חומים מרוב 
 צואת כלבים.

 
קחו אחריות על הכלבים שלכם ואספו את 

 הצואה בזמן הטיול.
מהיום חובה עלינו לצאת עם שקית ולאסוף 

 אחרי הכלבים שלנו!
בבקשה עזרו לנו לשמור על אפיקים נקיה. 

 האחריות היא עלינו.
 

בקרוב נפזר פחים מיוחדים המיועדים אך ורק 
 לצואת כלבים עם שקיות לאיסוף גללים.
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 מצוקת חנייה
 לוועדת תכנון וקורן מנכ"ל הקהילה שלום.

ברצוננו לדווח ולהתלונן על מפגע ציבורי 
חניון הרכבים בשכונת הפרבר  -חמור 

 (.62-63-63)המקביל לבתים 
המגרש, אפילו לא נכנה אותו חניה, מהווה 

חניון מרכזי לקבוצת בניינים גדולה במיוחד, 
המאוכלסת בעיקר בסטודנטים וצעירים 

 המחזיקים כל אחד ברכב פרטי לנפש.
כחברי קיבוץ המשלמים מיסי קהילה 

)שאמורים לכלול הסדרי חנייה מינימליים( 
ומחזיקים רכבים משפחתיים המשרתים 

מספר נפשות, אנו רואים בצורך דחוף 
 להסדיר אותו לכדי חניון ראוי.

 
 הבעיות שהמגרש הזה מציב כיום כוללות:

 שטח צפוף מדי ורווח בלתי ניתן לתמרון ללא שפשוף רכבים אחרים. •

 בורות ושלוליות בחורף. •

 חושך כמעט מוחלט. •

הכניסה והיציאה לחניה מתאגרים במיוחד, מאחר ויש עמדת פחים צמודה לכניסה, והכביש הסלול ברוחב  •
 מינימלי.

למרות שיש שלטי איסור חניה לאורך גדר הביטחון, הצמודה גם היא לפחים ולכניסה למגרש, תושבי השכונה  •
 לא מתייחסים אליהם וחונים צמוד לגדר ובכך מקטינים את אפשרות התמרון בכניסה וביציאה.

המגרש תחום בעמודים נמוכים שלא ניתן לראות, במיוחד בחושך, ובולדרים מכוערים למראה. הסימנים על  •
 הפגושים יוכיחו זאת.

אין שום סימון היכן לחנות, לכן כל אחד חונה בזווית שבה הוא מצליח להשתחל. ולפעמים היציאה פשוט  •
 נחסמת ובלתי אפשרית.

 
אנו מצפים שוועדת תכנון והקיבוץ ייתייחסו לבעיה בהקדם האפשרי. המצב נהיה בלתי נסבל ובלתי  -לסיכום 

 אפשרי להסתדר כך על בסיס יומיומי בכל הזזה של הרכב מהחנייה או בכניסה אליה.
 כבר שילמנו מכיסינו עבור תיקוני רכבים שפגענו בהם בגלל התנאים הבעייתיים, ועוד פגיעות הן ענין של זמן.

 
לא הגיוני ששכונות רבות נהנות מחניות מרווחות, סלולות ומסומנות, עם צל ותאורה, בעוד אנו נאלצים לסבול 

 יום יום.
ולהתרשם  אתם מוזמנים לעשות סיבוב במגרש הנ״ל כמעט בכל שעה משעות היום והערב, כשהתפוסה מלאה,

 בעצמכם.
 בברכה, דיירי האזור.
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 קיבוץ אפיקים משתתף בצערו 

 ומשפחתומנחם ציטרום של 

 על מות אחיו

 ל“אברהם ציטרום ז
 

 יהי זכרו ברוך!

 חתימה דיגיטלית על המסלקה הפנסיונית

 לחברים שלום רב!
הביטחון הסוציאלי ובתוכו הביטוח הפנסיוני, הם מהנושאים החשובים ביותר לחבר ולפיכך זוכה הנושא 

 לתשומת לב מרבית של הנהלת הקהילה. 
בנוהל הפנסיה החדש שאושר באספה, הוחלט כי חובה על כל חבר לחתום על ייפוי כח מתמשך למסלקה 

 שנים. 32הפנסיונית לקבלת מידע למשך 
הקיבוץ רואה חשיבות רבה בניהול החיסכון הפנסיוני והחליט לעבוד עם כלי נוח ויעיל לאיסוף הנתונים ולביצוע 

 הבקרה )הקיבוץ נדרש על פי הוראות החוק לקיים בקרה וניהול חוב אקטוארי כלפי חבריו(.
לשמחתנו, בהמשך לשיפור המערכות הפנסיוניות והעבודה עם המסלקה הפנסיונית, נוכל להתחיל השנה בתהליך 

 . (6)נספח בהחתמה על ייפוי כוח מתמשך 
מאפשרת לנו לקבל נתונים מהמסלקה בשני מועדים קבועים בשנה )בחודש יולי עבור יוני  2חתימה על נספח ב

שנים ברציפות כאשר החבר חותם פעם אחת בלבד על ייפוי כוח בתחילת  32ובחודש ינואר עבור דצמבר( למשך 
 התהליך.

 
 הינו ייפוי כוח לקבלת מידע בלבד 6נספח ב

 ישלח לכל חברת ביטוח בה קיימות תוכניות לחבר. 2נספח ב •

 נחתום גם על נספח א' על מנת שנוכל לבצע התאמה מלאה של הנתונים.  2יחד עם נספח ב •

בטרם החתימה על הנספחים החברים יתבקשו  לחתום על הסכם ייעודי עם סוכנות הביטוח "משקי  •
 טנא" ועם חברת "טנא מבט" )"ההסכם מרובע"(.

החתימה על המסמכים תתבצע פעם אחת ובאופן דיגיטלי דרך הטלפון הנייד של החברים ו/או דרך  •
 מבט ומשקי טנא כפי שעשינו בשנה קודמת.  -המייל האישי שלכם באמצעות חברת טנא

 החבר יוכל לבטל את ייפוי כח, אם יבחר בזאת בכל עת. •

 
 התהליך הינו מהיר וידידותי למשתמש, וזאת בכדי להקל על הנהלת הקיבוץ והחברים.

 שלב ראשון: איסוף תעודות זהות.
 שלב שני: חתימה דיגיטלית. 

 
  242-6622422בשאלות ניתן לפנות לסילבי פרידמן בטלפון 

 
 מנכ"ל קהילה –קורן רביב 

 מרכז ועדת פנסיה –אבנר פישביין 
 אחראית על פנסיה ומיצוי זכוית –סילבי פרידמן 
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 פ)נ(ינת התרבות
 החודש האחרון התאפיין בהרבה דחיות וביטולים עקב מגיפת הקורונה ומזג האויר.

 ו בשבט נדחה וכמוהו גם טיול האופניים המסורתי לזכרו של יהודה'לה ליש.“ליקוט ט
 

שנה בהם לא ירד שלג  22בשבת האחרונה, כנגד כל הסיכויים, לקחנו הימור גדול. אחרי 
 עם משאית, ולא מהשמיים, אבל מה זה משנה. -הוא הגיע! אמנם בצורה קצת שונה -באפיקים

 היה מזג אויר מושלם, כך שהילדים זכו להשתולל בשלג ומההורים נחסכה הנסיעה והעמידה בפקקים.
 

 אחה"צ. -חוץ מזה: מועדון הוותיקים של ימי שני תופס תאוצה ויש מחשבה להרחיבו ליום נוסף בשבוע
 ומה לחודש הקרוב?

 
אנחנו לא מבטלים.  -מקווים שנצליח לקיים את סיור הליקוט וטיול האופניים במהלך החודש הקרוב. בכל מקרה

 דוחים! -מקסימום
 תעקבו אחרי העידכונים.

 
 

 נורית פלס, תרבות אפיקים.

 צילום: שגיא בן יצחק

 צילום: נורית פלס
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 דעה. מוטי קומרוב -חלוקת כספי אפימילק 

 לחברי וחברות אפיקים שלום,
עיקרי הדברים של כתבה זו העוסקת בייעודם של כספי מכירת חלק מאחזקות הקיבוץ באפימילק, הוקראו 

 23/3/22, נאמרו לחברי וועד ההנהלה בישיבת זום מיום 32/3/22, ב 23/32/23באספות הקיבוץ שהתקיימו ב 
לפני שהקראתי דברים אלו קיימתי   ומוגשת לעלון בשינויים מעטים המתבקשים בעקבות האסיפה האחרונה.

פגישות בנושא עם ראשי המגזר העסקי ועם יו"ר הקיבוץ ומנהל הקהילה והצגתי להם את עמדתי. כמו כן עדכנתי 
 את מנהל בינוי ותשתיות. 

 שתי הערות שנאמרו לחברי הוועד בתחילת הדיון:
רוב חברי הקיבוץ אינם יודעים שניתנה להם הזכות להציע הצעות לדרך חלוקת כספי אפימילק וזאת  א.

מכיוון שההצעה לסדר של תמי הלחמי, שימי לב ושלי הייתה להחזיר לוועד ולאפשר הצעות חברים לא 
 נכתבה בפרוטוקול של האסיפה ולמרות שיו"ר האסיפה אישר את דברי הפרוטוקול לא תוקן ולא פורסם. 

את ההצעות לאסיפה גיבשו וועד ההנהלה ביחד עם הדירקטוריון של "נכסי". וזאת לידיעה, כללי המשטר  ב.
התאגידי במדינת ישראל אומרים במפורש כי חבר דירקטוריון חייב לראות בראש ובראשונה את טובת 

החברה. פועל יוצא, כל חברי דירקטוריון "נכסי" מחויבים להצביע על העברת המרב האפשרי מכספי 
החלוקה ל"נכסי". אלו כספי הקיבוץ ולדירקטוריון של נכסי אין כל מעמד בגיבוש ההצעות לחלוקה יותר 

משיש לכל חבר וחברה בקיבוץ. לבטח לא יותר מהנהלת הקיבוץ הנבחרת שלא הוזמנה, וקולם אסור 
 שייספר בהצבעה בישיבת הוועד.

באסיפה הראשונה ביקשתי להחזיר את הנושא לדיון נוסף בוועד ההנהלה ולאפשר לחברים להציע הצעות 
 אלטרנטיביות להצעת הוועד. זה לא בוצע!

באסיפה השנייה, אחרי שהובאו הצעות הוועד המתוקנות, אני מציע לחברים/ות להצביע נגד כל הצעות הוועד 
 במידה והנושא יובא להצבעה בקלפי. 

 
 להלן הנימוקים:

מאיצים  בנו לקבל עכשיו אחת מהחלופות בנימוק שניתן לחלק את כספי  – הכסף לא יחולק בזמן הקרוב  .1
המציאות שונה! גם לוועד ברור כי כל זמן שלא הוצגה בפני החברים טיוטת  –החלוקה השווה במידי. 

הסכם השיוך בין הקיבוץ לחבריו שעליו חייב יהיה כל אחד מזכאי השיוך לחתום והכולל גם את נושא 
הבתים המשותפים שהוא רגיש במיוחד, ובהחלט יתכן שעדיין נכונו לו מספר סבבי דיונים, אין אפשרות 

לחלק את הכסף בגין חוב הקיבוץ לחבריו מכיוון שחוב זה ייווצר בפועל רק לאחר חתימת ההסכם ויש 
מקום לחשש כי מי שקיבל כסף לא יצביע  במהרה בעד החלת השיוך לפני שידרוש עוד. הדבר נכון בתמונת 

ראי, גם לגבי החלוקה השווה בין חברי הקיבוץ. מכיוון שהכוונה היא לחלק את הכסף ולגבות מיד את 
שיעור החוב מהחייבים. בקצב הצב שהשיוך מתנהל בקיבוצנו אין שום סיבה להסכים לגריעת הכסף כל 

 זמן שלא נחתם הסכם השיוך שמכוחו נוצר החוב. 

חלוקת רווחים כתוב "הקיבוץ רשאי  2סעיף  2בתקנון קיבוץ אפיקים עמוד  –" ועוד הערה ל"כספי החלוקה .2
לקזז חוב של חייב לקיבוץ מרווחים מחולקים כאמור ואף כנגד רווחים המחולקים באמצעות תאגיד 

שבבעלותו". רוב חברי הקיבוץ אינם יודעים אבל בעת השינוי הועלתה השאלה מה עושים עם בעלי חוב 
וועד ההנהלה דאז החליט לדחות את הגביה ליום בו יחלק הקיבוץ כספים ₪. לקיבוץ חלקם במאות אלפי 

לחברים ולאותם חייבים יקוזז החוב. מאז ועד היום מופיע החוב הנ"ל בדף התקציב החודשי של החייבים. 
ללא שום החלטה מסודרת החליט מי שהחליט לפטור את החייבים דאז מחובם, בנימוק שחלף זמן רב, וזה 

. אם פוטרים 2232למרות שבכל דפית חודשית החוב מופיע והקיבוץ גבה חלק מהחוב הנ"ל אפילו בשנת 
אותם יש להחזיר את הכסף לאלו שהיו בסדר והחזירו את חובם, ואולי למחוק גם לבעלי החוב הנוכחי בגין 

 שיוך הדירות שגם הוא נוצר/או לא לפני זמן רב.

כפי שכבר כתבתי בעבר, לרוב  – מלש"ח לשיפור התשתיות באפיקים 32 - 34אין שום סיבה להעביר  .3
התשתיות באפיקים חשמל, מים, ביוב ותקשורת יש מקור עצמי מהפעילות השוטפת. בתוך הסכומים שאנו 

משלמים מדי חודש מגולם גם מרכיב של תחזוקה. חסר מקורות לשלושה דברים חשובים מדרכות, חניות 
מלש"ח על פני חמש שנים ייתנו למיטב הבנתי פתרון סביר בהחלט לשלושת הנושאים  4וכבישים. 
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החשובים  הנ"ל. חשוב להזכיר, חלק מהכספים שהחברים החדשים משלמים לקיבוץ מיועדים לשיפור 
 תשתיות הקיבוץ וזה לאורך שנים נאמד במיליונים.

חתם קיבוץ אפיקים על  2232בשנת  – אין סיבה להשאיר בידי המגזר העסקי ולו חלק קטן מכספי החלוקה .4
שנים חלפו, המגזר העסקי בניהול נבון, שקול  33הסדר הבנקים האחרון שכלל גם את כספי תנובה. 

ואחראי, להוציא תאונה כלכלית אחת, שיפר את מצב הקיבוץ ללא הכר. מהון שלילי גבוה עברנו להון 
עצמי חיובי ההולך וגדל כל שנה, נותרנו ללא חובות ההסדר שהעיקו עלינו. ובנוסף, בשנים האחרונות, 

 32דונם אבוקדו בסירין, בנינו סככות חדשות לרפת שיפצנו מבנים להשכרות בעלויות של  422נטענו 
 מלש"ח וכל זה בלי הון עצמי כלל. יישר כוח למגזר, שימשיכו בדרך זו.

. כולנו זוכרים את הטראומה שעברה על רכב חשמלי אחרי השקעה הון עצמי יכול להיות גם חרב פיפיות .5
מלש"ח. הוחלפו בעלי תפקידים, הייצור עבר לסין, השיווק עבר לחברת  32כושלת שהביאה לחוב של 

 22מטרו, באפיקים נשאר מרכז של תכנון ופיתוח בלבד. ופתאום הפך המפעל, שבממוצע רב שנתי במשך 
בשנה, למפעל מרוויח, שבשנים האחרונות והקרובות משרת את חוב העסקה ₪ שנה הפסיד כחצי מיליון 

מלש"ח בפרויקטים שעד כה הניבו מעט, אם בכלל.  222הכושלת. לעומת מצב זה באפימילק הושקעו מעל 
מהרווחים, שלא חולקו לבעלים. תארו לכם  227לא שמעתם על זה? מכיוון שהכל נלקח מההון העצמי, 

 היו נלקחים כהלוואות, מהומת אלוהים היא תיאור לוקה בחסר.₪ מיליון  42מה היה קורה אילו "רק" 

המגזר העסקי רוצה להשקיע את הכסף בבניית מבנה חדש לאפימילק בשטח קלת.  - הון עצמי מול הלוואה .6
שאלתי את ראשי המגזר למה שלא ייקחו הלוואה לצורך כך? אחת התשובות הייתה "נשקול מחדש את 
הכדאיות". השקעות נכונות נבחנות גם בעלות הכסף, מאליו מובן שאם הסיכון בלקיחת הלוואה אותה 

חייבים להחזיר, איננו משתלם, מה נוח יותר מלקחת את כספי החברים שהוא הליך זול, פשוט וללא צורך 
 לתת דין וחשבון במקרה של כישלון.

. אפילו בעלי ההצעה יודעים  מכספי ההשקעה היא זריית חול בעיניים 47ההתחייבות לחלק מדי שנה  .7
שהיא לא תחייב אותם, ולבטח לא את הבאים אחריהם, אם הכספים יידרשו לצרכים חיוניים אחרים, או 

 המצב הכלכלי יורע. ולפי מה ששמענו באסיפה הוא כבר הורע. לשמחתי הוועד התעשת וביטל החלטה זו.

מלש"ח הוא סכום נטו אחרי קיזוז החוב של  32. הסכום של השארת חלק מהכסף בתקציב החייבים .8
החייבים. חשבון פשוט של חיבור וחיסור מראה כי אם משאירים אצלם סכום מסוים לא תהיה אפשרות 

 להשלים את התשלום לזכאים. 

. וזה למרות שבתקנון הקיבוץ כתוב שמכירת אחזקות הקיבוץ אין בהצעה של הוועד אף אגורה לפנסיה .9
 3היא המקור לסגירת גירעון אקטוארי. יתרה מכך, הקצבת סכום משמעותי לקרן הפנסיה תשחרר לפחות 

מלש"ח נוסף לתקציב השנתי הלחוץ והדחוס של הקיבוץ שעל ייעודו יכולים חברי הקיבוץ להחליט מדי 
מהכספים שמעביר המגזר העסקי לקיבוץ הולכים למימון השוטף של הפנסיה. הדברים  427שנה. יותר מ 

 שנאמרו ע"י יו"ר המגזר העסקי לגבי מצב העסקים מחזקים את הדרישה לחזק את מקורות הפנסיה.

בעוד כשנה וחצי/שנתיים תושת על הקיבוץ הוראת תשלום מרשות מקרקעי ישראל בגין  - תשלום לרמ"י .10
חלקות המגורים. הקיבוץ, בהתאם להחלטותיו יטיל את הסכום על חבריו בהתאם לשומה פרטנית. מן 

 הראוי לשמור חלק מכספי החלוקה השווה למועד זה. בכדי להקל על החברים והקיבוץ לעמוד בתשלום.

שהוועד ימשיך במסורת ארוכת השנים באפיקים ויזמן לדיון חברים שיגישו הצעות  למרות תקוותי .11
חלופיות. במידה ויגיעו להסכמה תוצג הצעה מוסכמת, במידה ולא, יגיעו לדיון באסיפה והצבעה בקלפי גם 

הצעות החברים. הוועד לא פרסם את האפשרות הזאת לכלל החברים. כל אלו ששלחו הצעות וזומנו 
 לישיבת הוועד נמסר להם על אפשרות זו ממני בלבד.

, אני מציע לא להיות גרידים ולדרוש את כל הכסף לכיס כאן ועכשיו. ביטחון פנסיוני לכולנו, חברי הקיבוץ .12
 הוא חשוב ביותר, שמירת סכום לתשלום לרמ"י ושיפורים חיוניים במספר תשתיות הן הכרח המציאות. 

 להלן הצעתי בת שלושת הסעיפים אותה הנחתי על שולחן הוועד: .31

 -חלוקת הכספיםא. 
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בתקנון ייגבו    בעבר לרבות במסגרת חלוקת הכספים לחברים ובהתאם להחלטות הקיבוץ - גביית חובות ב.
החובות למיניהם ללא קשר למועד היווצרם, ולא פחות  , בדגש על כל סוגיכל חובות החייבים לקיבוץ

 החלוקה הנוכחית.  לחייבים במסגרת כספי  מהסכום שיחולק
יחולקו רק לאחר   הכספים לחברי/ות הקיבוץ הן בגין וותק והן בחלוקה שווה  - מועד חלוקת הכספים ג.

חתימת הזכאים לשיוך על ההסכם בינם ובין הקיבוץ על העברת הזכות בדירה מהקיבוץ אליהם לרבות 
סעיף של ויתור על תביעות עתידיות וזכות הקיבוץ להערת הזהרה במידה ולא שולמו כל התשלומים 

 לקיבוץ.
ויתור על   הרציונל: רק בעת העברת הזכויות בפועל קמים החובות והזכויות הכספיות, ובהעדר חתימה של

    תביעות עתידיות, הקיבוץ צפוי לעמוד בעתיד בפני תביעות אין ספור.
מוטי קומרוב                                                                                      

הסכום 
 במלש"ח

 הערות ייעוד

 בגין וותק, שיוך דירות ונכסים כיסוי החוב לחברים/ות ומסלול ירוק 36

 שנים 5פרוס על  מדרכות, חניות וכבישים 5

מלש"ח כל שנה לטובת התקציב  0תשחרר  קרן המילואים הפנסיונית להקטנת החוב האקטוארי 05
 השנתי

 אש"ח לחבר/ה 51  חלוקה שווה 25

ייסגר בקרן ייעודית לצורך חלוקה שווה במועד  00
 התשלום לרמ"י

 אש"ח לחבר/ה 22  בעוד כשנה וחצי/שנתיים

הצעת ההחלטה העומדת בפני החברים להכרעה בקלפי שומרת על איזון בין צרכי החברים באופן אישי לבין 

צרכי הקהילה והעסקים. איזון זה חיוני לשימור חיי הקהילה שלנו בהווה ובעתיד והוא מותאם לערכי 

 הליבה שעליהם אנו מקפידים לשמור באפיקים לאורך הדרך.

הצעת ההחלטה והחלופות שמוצגות לציבור מאפשרות לנו לסיים תהליכים שהחלו לפני שנים רבות, לפדות 

את החובות המוסריים והכספיים לחברות והחברים הזכאים, להמשיך לקיים את אורחות חיינו ולהביט אל 

 פני העתיד.

התהליך שהחל כמעט לפני שנה מגיע כעת לקו הגמר, תהליך זה נעשה בליווי מקצועי צמוד של בעלי מקצוע 

מתחום הפיננסי, הייעוץ הארגוני והתהליכי, ובשיתוף מלא של ועד ההנהלה, ועד ההנהלה של נכסי אפיקים 

 והחברים כמובן.

חשוב שהצבעת החברות והחברים תהא מבוססת על מידע מדויק ואמין ולא על בסיס שמועות, ולכן אני חוזר 

 ומזמין כל חברה וחבר שרוצה לקבל הסבר נוסף, לפנות אלי ישירות או לתאם פגישה דרך כנרת במזכירות. 

לארוחת מנחה במועדון עינב עם אמיר  07:22-ל 02:22בין  6.6כמו כן, הגימלאים  מוזמנים ביום חמישי 
 רומנו וקורן רביב , לשוחח, לשאול שאלות ולקבל הסברים ברורים.

 בברכה

 אמיר רומנו
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 תמי הלחמי -הצעת חבריה לחלוקת הרווחיה 
 מבקשת להציג את החלופה שלי )הצעת חברים( לקראת ההצבעה בקלפי

 תשלום עבור וותק ושיוך הדירות. -₪ מיליון  32 •

 חלוקת רווחים לחברים  -₪ מיליון  44 •

 על דירות השיוך כשהוותק קטן יותר מערך הדירה. 2226-ובהמשך מחיקת חובות החברים שנקבעו ב •
כבר לא רלוונטי  2226שנה. מה שנקבע בשנת  31הגיע הזמן לסיים את הסאגה הזן של חובות החברים לאחר 

 . 2222לשנת 
 ₪.מיליון  32-כלל החברים הזכאים מקבלים את מלוא זכאותם בוותק ובשיוך, בתשלום של ה

עכשיו מגיע לכולנו לקבל את מלוא זכאותם בעבור כל שנותיהם בקיבוץ. הצדק החברתי וההיסטורי נראה ונעשה. 
שנה לא נעשה  31כלל החברים החייבים כספים עבור שיוך הדירה והוותק, גם הוא התיישן ועבר זמנו. במשך 

הרבה מול החברים החייבים, והם מעולם לא השלימו עם ההחלטה על טבלת האיזון. ולכן השיוך לא התבצע 
שנה. הרוב בגלל חובות החברים. חברים אלו כבר השלימו מזמן את הוותק על דירם, שילמו מיסים,  31במשך 

 ועבדו קשה למחייתם. 
 ועכשיו הזמן לצאת לדרך חדשה, לשים את כל התחשבנויות העבר ולהתקדם קדימה.

יהיו מספר בתי אב שלא יזכו לקבל את חלוקת הרווחים הזו, כי החוב גבוה יותר מהמענק שיקבלו. ואז נשוב 
 שנה וזה מה שיקרה בהווה ובעתיד. 31לעוד שנים של דיונים שלא יגמרו בכלום. זה מה שקרה 

הגיע הזמן למזור, לריפוי הפצעים, ולקצת אמפטיה עבור כל החברים. גם הבנקים מחקו חובות של מיליארדים 
 לקיבוצים, כי הבינו שללא פשרה וללא גישור, לא יגיעו לשום תוצאה המקווה.

 צריך לקבל החלטה אמיצה ולבצע מחיקת חובות. אלה יהנו ואלה לא יחסר להם. 
ולא לשום מטרה אחרת, בשלב הזה. בעתיד ניתן יהיה להקצות כספים גם ₪( מיליון  44מלוא הכסף לחברים, )

שנה. חלוקת  22-למטרות אחרות. מגיע לחברים בזכות ולא בחסד, את מלוא התמורה לה הם מחכים כבר קרוב ל
 רווחים לבעלים מכל הלב. אנו הבעלים ולנו מגיעה החלוקה ההיסטורית הזו.

אפיקים זקוקה לפרק חדש. השיח בקהילה שלנו חייב לעבור נושא. כי לפעמים בחיים ישנם אתגרים שהפתרון 
 היחיד שלהם , הוא להניח להם ולהמשיך קדימה.

שנה  22כל מה שאנו צריכים בימים אלו הם חמלה, אמפטיה ואוזן קשבת לחברים הרבים שמחכים כבר כמעט 
 לביצוע השיוך בפועל.

 הגיע הזמן להשלמה והפנמה בנושא השיוך והכספים הנילווים אליו. ולבצע את השיוך בהקדם.
ושוב התבשרנו שוועד ההנהלה החליט להעביר, בשלוש החלופות שהוגשו בפנינו )בפעם  – ובשולי הדברים

 השנייה( כספים רבים, מיליונים למגזר העיסקי. ואז נשאלה השאלה למה מיועדים כספים אלו?
הרי כבר שלוש שנים ויותר המגזר העיסקי לא מגיש לקהילה )לאסיפה( תוכניות שנתיות וסיכום שנתיים, כפי 

, 2222שבו הוגש לנו סיכום שנתי, לא הוצגה לחברים ובפני האסיפה לא תוכנית  2233שהיה בשנים עברו. משנת 
 . וכמובן שגם לא הוגשו סיכומים של שנים אלו. 2222ולא תוכנית  2223לא תוכנית 

אז למה בדיוק מבקש המגזר מהחברים להעביר אליו מיליונים רבים? קודם שנראה תוכניות, נראה צפי לשנים 
הבאות, נשמע את ראשי המגזר מפרטים באוזנינו לאן מיועד הכסף, ואז אולי נבין טוב יותר על מה אנו 

"מוותרים" ומעבירים מיליונים למגזר. שמתנהל בשנים האחרונות מצויין ולא חסרים לו הכנסות ומקורות 
 למימון כל הפעילויות שלו.

: אני אצביע נגד בקלפי, וממליצה לחברים להצביע לפי הבנתם, נגד. עם כל הכבוד לחברי ועד ההנהלה, לסיכום
החלטות כאלה חשובות ודרמטיות על חלוקת רווחים גדולה, צריכות לבוא לידי ביטוי רצונות ובקשות של כלל 

חברי ועד בלבד. היתה צריכה להיות יותר הקשבה והכלה בדיוני הוועד על החלופות  33החברים ולא על ידי 
 שהוגשו על ידם. 

במידה וחלופות והחלטת הוועד יפלו בהצבעה בקלפי, נוכל לשוב ולכנס אסיפה בה יובאו כל הצעות החברים 
 )כחלופות( להכרעת הקלפי, ללא תיווך וסינון של ועד ההנהלה.

 תם ולא נשלם.
 בברכת חברים ובבריאות ואהבה. כל השאר יבוא לבד.
 תמי הלחמי
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 0202מאירועי אפיקיה בשנת  -מהארכיון
 ינואר

 נכנסים ל"סגר שלישי". •
 הסבת מתחם הסככה המזרחית לכלבו לקראת התאמתה לחללים נפרדים להשכרה. •
 צמצום שטח המכבסה במסגרת תכנית התייעלות. •
 עובר פינוי ושיפוץ. המבנה יועמד להשכרה מחודשת. הדוריס באר •
 ומשפחתה. רוני נתיבתרומת פסנתר לחדר מוסיקה ע"י  •
 חודש צבעו של הפעמון ליד מגדל המים. •
 מקיבוץ הזורע נבחר למנכ"ל הקהילה. קורן רביב •
 שולחנות קק"ל הוצבו ברחבה מצפון לחדר האוכל כדי לסייע במניעת התקהלות בתוך חדר האוכל. •
 צומת של שיברים וברזים יקבלו טיפול מונע וצביעת כולם בחצר הקיבוץ. -גמלי מים  •
 אפיקים לקראת סיום החלפת כל מוני המים הקרים בחצר הקיבוץ. -החלפת מוני מים קרים  •
 הסתיים תהליך סימון כבישים וחניות בפסי האטה. •
 ט"ו בשבט בסימן נטיעות עצי צל ברחבי הקיבוץ. •
 התקיימו הנטיעות המסורתיות של החמ"ש בבוסתן הבנים. לזכרם של טל בחשיאן ועופר גרה. •
הורי כיתה ו' יזמו מפגשי העשרה שבועיים כל יום שני בהדרכת ההורים, במקום יום למידה  -"ימי שני העליזים" •

 מהבית.
 כתב יוסי גמזו ז"ל והלחין קלוד פרץ. –יצא שיר חדש "השדות הירוקים של אפיקים"  •
 

 פברואר
 ₪. 6,322-ל 6,322-פנסיה לחבר הועלתה מ •
 יוסי עזריה.סיים את תפקידו. יחליף אותו  צביקה לשםהחלפת דירקטור.  -אורות חשמל  •
 סיום תקופת הנחה לחברים בגיל העבודה. -מס רשת בטחון  •
 ד' חוזרים ללמידה בביה"ס.-תלמידי כיתות א' •
 בית.-סיום שלב א' של התשתיות. מתחיל שלב הפיתוח בקטעים המחברים בין הקיבוץ לשכונה גן - "גן בית" •
 אושרה לביצוע חניה מסודרת. בשלב ראשון מצע ובהמשך אספלט. -חניית טרקטורים במתחם אסיף  •
 אושר להתחיל בניקיון השטח משיחים בלבד והכנתו לחניה על פי התב"ע.  - 34תא שטח בין כביש המערכת לבית  •
 החלו בהתקנת מערכת השקיה בדשא המסלול. •
 "מיץ פטל".הוחל שיפוץ מגרש השעשועים  •
 . אסיה לשםציור על ארונות חשמל בהדרכת  -"ארונות פורחים" יצא לדרך פרויקט  •
 ג'.-התקיים המפעל הוותיק "אות המתעמל" בהשתתפותם של מתעמלות ומתעמלים מכיתות א' •
 ( תקנון נקלטים.2( בית אשלים; 3: 2223תכנית ועדת הביקורת לשנת  •
 

 מרץ
 משפחות עברו בהצלחה את הקלפי והתקבלו לחברות באפיקים. 3 •
 עבודות התשתית החלו. -מיץ פטל  •
 , מנכ"ל הקהילה היוצא. קורן רביב נכנס לתפקיד.אמיר כהןסיום עבודתו של  •
 .מאיר-מלי בןוחצי שנים. מחליפה אותה  2סיימה את תפקידה כעובדת סוציאלית באפיקים לאחר  משוב-תמר שן •
 ח' חזרו ללימודים בביה"ס, אחרי תקופה ארוכה של סגר ולימודים מרחוק.-תלמידי כיתות ז' •
 .22לבית  34נבנתה מדרכה חדשה בין בית  •
 החלו עבודות האספלט בשכונת התמרים. •
 .2223החלו ההכנות לפתיחת הבריכה לקראת עונת הרחצה  •
 פורקו המכונות הישנות במכבסה. הותקנו שתי מכונות חדשות שכבר עובדות. •
 הוחלף הגג במכבסה. •
 הוספו ספסל ומתקן לחניית אופניים בתחנת ההסעה ליד הכספומט. •
 הועברו ל'גן הממשיכים' ולחמ"ש. "מיץ פטל"המתקנים שהוצאו מגן  •
 קומפרסור המכבסה הועתק לקיר בית הקירור. •
 ."כרומגן"יום פתוח עם חברת  •
 טאג לילדים הבוגרים.-חג פורים נחגג במתחמי תחנות בדשא המזרחי לילדים הקטנים ובמשחק לייזר •
 .ישי קופילבסקיטיול קהילה לנחל חרוד וטיול גימלאים לעתיקות בית שאן ולקניות בזלת, בהדרכת  •
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 סיון כהן ז"ל.התקיים טורניר הקטרגל של אפיקים לזכרו של  •
 .23/3/2223-התקיימו הבחירות לכנסת ב •
גם השנה לא חגגנו בחדר האכילה את ליל הסדר. התקיים פרויקט הקלטה ושימור שירי מקהלת ליל הסדר בניצוחה  •

 .יעל תבורישל  האחת והיחידה 
 

 אפריל
 אושרה בקלפי עסקת אפימילק. •
 הוארך ההסכם עם חברת פלאפון. •
 בית עד לכביש שמצפון לאפימילק.-המחבר בין שכונת גן 6נכנס השלב השני של סלילת כביש  •
 גן המשחקים נפתח לאחר עבודות שיפוץ ועיצובו מחדש.  -פרויקט מיץ פטל  •
 נבחרו נציגות וציגי ציבור למועצת החינוך. •
 מ"מ. מדדה חביבה פינסקי. 324 -סיכום עונת הגשמים •
 ערב יום הזיכרון לשואה ולגבורה צוין בטקס שצולם ושודר בוידאו, בעקבות הקורונה. •
 .מרוץ העצמאות לזכר חללי עמק הירדן התקיים. נבחרת אפיקים ניצחה והגיעה למקום הראשון •
 ערב יום הזיכרון צוין במתכונת חדשה, בטקס באמפי. •
אירועי חג העצמאות המסורתיים לא התקיימו בעקבות הקורונה. במקומם התקיימו מסיבת עצמאות על הדשא  •

 המזרחי, בית קפה ומשחק "המירוץ למיליון" ברחבי הקיבוץ.
 התקיים טורניר כדורסל במגרש הכדורסל המקומי על טהרת קבוצות משלנו. •
 

 מאי
 של בנות ובני הקבוצה. 22באפיקים לחגיגת יום הולדת  "שביט"התקיים מפגש חברת הנוער  •
 סימון דירות לשיוך עתידי, לנקלטים בני הקיבוץ ולגרושים ללא דירה.  - 2223 "קול קורא"התפרסמו תוצאות  •
 .אפימילקאישור תנאי עסקת  •
 אושרה הצגת מודל מועצת חינוך ציבורית. •
 הסדר קרקע זמנית אושר ועבר לאסיפה. •
 .2223עד לסוף שנת "תו הירוק" הארכת תוקף ה •
 נחגג חג שבועות בטקס ובריקודים בדשא המזרחי. •
 .איתמר גולנימפעל ההתעמלות לזכרו של  63-נערך, זו השנה ה •
 

 יוני
 נבחר בקלפי לתפקיד מרכז ועדת צרכים מיוחדים. עטר גלסמן •
 סיים את עבודתו רבת השנים במגזר המזון. עמנואל מאור •
 סיים שנות עבודה רבות בחקלאות.אבנר ברניב  •
 להקמת הפלמ"ח 02"הכשרות הפלמ"ח באפיקים במלאת הוצב השלט:  •
 שטח המכבסה צומצם לכשליש מגודלו. החלק הדרומי מיועד למעבר של המרפאה הווטרינרית. •
 גג סככת המסגרייה הוחלף. •
              בשטח האקונומיה הוקצו חללים במתחם, לטובת השכרות. שטחים אלו מיועדים לעסקים בתחום המזון. •
 נעשו שיפוצים ושיפורים בבריכת השחייה. •
        נקנה מחפרון קדמי, כולל כף, נוספת לטובת תוספת של מגוון עבודות. •
 .                34/2/23-התקנת דודי המים חמים החלה ב •
 אנשים מישובים שונים בדרום.   22-אפיקים קלטה כ "שומר החומות"במהלך מבצע  •
ציור קיר חדש על הקיר המזרחי של פעוטון דקלה. פרויקט של כיתה ו' ביוזמת הורי הכיתה בימי הקורונה ובהדרכת  •

 .אבי קלוסקי
 התקיימה מסיבת הסיום המסורתית של ענפי ההתעמלות והטרמפולינה. •
אחרי שניצחו את אסא ת"א. והבוגרות בעונה הראשונה בליגה  34זכו באליפות גיל קבוצת הכדורמים לביאות העמק  •

 .עם ניצחון על מכבי חיפה וצלחת אליפות
 כיתה ח' נפרדת מ"אפיקי ירדן" בערב בהפקתה בחדר האוכל בבית זרע. •
 

 יולי
 אחזקות באפימילק. 647( בה נשאר הקיבוץ עם 247-עסקת אפימיליק יצאה לדרך. מכירת מניות )כ •
 .2223הסתיים מבצע איטום גגות לשנת  •
 בית. מוסד וותיק ששירת את החברים במשך שנים רבות.-, נסגרו סופית שירותי קופת2223בהתאם להחלטות תקציב  •
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 ישיבת ועדים משותפת עם חברת הייעוץ שתלווה את תהליך התכנית הרב שנתית וחלוקת כספי אפימילק. •
 שסיימו את תפקידם בוועדה לצרכים מיוחדים .                      מנגה אראל וצקי לויןפרידה  •
הוא תרומה לקהילה של ‘, סככת ההסעה ליד הכספומט. הפרויקט, בהנחיית אורית דומוביץ -שודרגה פינה חדשה  •

 ח'.-ילדי מרכזון ז'
 בנות ובני י"ב נפרדים בהצגה "הקרב על הבית" בחדר האכילה. •
 נפתח הכביש לשכונה החדשה. סודרה חנייה לדיירי דיזנגוף, כ"ח, בית מולה ועובדי הבריכה. •
 קייטנות "ילד וכלבו" חזרו לפעילות אחרי הפסקה ארוכה בעקבות הקורונה. •
 סיימה את תפקידה כרכזת תרבות.    אסנת בזמן •
 ."כנרת ים של חיים" משה אלפרטהוקרן בבית גבריאל בהקרנת בכורה סרטו של  •
 .דן פישביין ואיתן גלסמןשל  "אפיקים איקונוגרפיה"נפתחה בגלריה ליאו רוט תערוכה  •
 

 אוגוסט
 לאפיקים נדחו עקב התפרצות מחודשת של הקורונה. 32-אירועי יום ההולדת ה •
 לקדנציה נוספת בריכוז צוות פנסיה. אבנר פישבייןבהצבעה בקלפי נבחר  •
 .לוי חופש ויואב יובלחברי ועד חדשים לדירקטוריון נכסי:  2בהצבעה בקלפי נבחרו  •
 הצבעה בקלפי על שינויים בהסדרי הפנסיה. •
 הוסרו דקלי הוושינגטוניה הוותיקים ליד בניין הדואר. •
 הותקן מכשיר דיפיברילטור מתחת למדרגות מגדל המים. •
 ועדת ביקורת הודיעה על התפטרותה )מלבד חבר ועדה אחד(. •
 
 מבקר הפנים של אפיקים הודיע באספה על התפטרותו. •

 
 ספטמבר

 פתיחת שנת הלימודים. הטקס באפיקי ירדן בנוכחות הורי כיתה א' בלבד. •
 בית המלאכה של בית הספר עבר לרשות חוגי האומנות של המועצה האזורית. •
 פרויקט התקנת דודי השמש הולך ומתקדם.  •
 אושר בוועד ההנהלה. –מודל קליטה  •
 התחילו במבצע פיקוח וצמצום אוכלוסיית חתולי רחוב •
 התבצעה מסירת שלב א' תשתיות של "גן בית". 3/1/23נעשה החיבור בין שכונת כ"ח ל"גן בית". בתאריך  •
 נבחרה לרכזת התרבות החדשה. פלס-נורית גת •
 מזכירה חדשה נכנסה לאגף בינוי ותשתיות. •
 בכיתת הציור. יוזמה של קבוצת "בנתיב האמנות" יפה צריהתקיימה "סדנת מזרקות" בהנחיית  •
 גיוס ביוזמת מתנדבים לניקוי והכנת בית הכנסת לקראת ראש השנה ויום כיפור. •
 חגי תשרי נחגגו במתכונת שונה, בסימן קורונה. ללא המופע המסורתי באמפי. •
 

 אוקטובר
ריכוז  – אורית דומוביץ'יו"ר המגזר העסקי,  – אריק שוראגף בריאות,  – עירית פורתנבחרו בקלפי לקדנציה נוספת:  •

 ועדת תכנון.
 .2222עובדים על תכנית קהילה לשנת  •
התקיימה אסיפה חוזרת בנוגע לסימון דירות לשיוך עתידי, לנקלטים בני הקיבוץ ולגרושים ללא דירה, לאחר שנאספו  •

 חתימות בדרישה להחזיר את הנושא לוועד ההנהלה.
 בית המלאכה של אפיקים עובר שיפוץ ע"י המועצה האזורית לקראת הפיכתו למרכז חוגי אומנויות. •
 עצי צאלון נשתלו במתחם "מיץ פטל". 2  •
 “.להקת הבית”סיום הקיץ נחגג בבריכה בערב שירה מהנה עם  •
 כיתה ז' ממשיכים במסורת ומקיימים את העלייה לאלה המסמנת את תחילת שנת המצוות. •
 אברהם ניר ז"ל.התקיים טורניר הכדורמים לזכר  •
 מים.-בכדור 62-התקיים טורניר הבנים ה •
 

 נובמבר
 בית לבין שכונת כ"ח מכיוון מערב.-הסתיים שלב א' של החנייה בין שכונת גן •
 נערכו מפגשי "שולחנות עגולים" בליווי חברת "אביב" המלווה את התהליך הרב שנתי. •
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 בית אשלים פתח מחדש את מרכז תרבות לאוכלוסיית הגמלאים לאחר השבתה ארוכה בעקבות הקורונה. •
 .  "אפיקי ירדן"התמנתה לתפקיד מנהלת חדשה לבית הספר  דקלה פרץ •
 . 32/32/23-התקיים כנס תמרני אפיקים לדורותיו ב •
 טסלר בועז ונטלי )רויטמן( ולוי נריה ולירז.נקלטו לחברות שתי משפחות:  •
 סיימה את עבודתה ארוכת השנים בחדר האכילה. יונה ברזילי •
 שריפה פרצה במתבן ברפת. נגרם נזק כבד למזון ולציוד. •
 התקיים סיור ארכיונאים מקצועי באפיקים. •
 התקיים מירוץ הלפיד המסורתי של אפיקי ירדן. •
 

 דצמבר
 .2222עברו בקלפי תכנית עבודה ותקציב הקהילה לשנת  •
 משפחות חדשות שהשתתפו בקול הקורא האחרון. 4בית -הצטרפו למשפחות גן •
 משרד תכנון מתחיל בתהליך תכנון תב"ע חדשה. •
סיימה את תפקידה כאחראית קשישים, אותו מילאה במסירות אין קץ במשך שנים רבות של התמדה  אסנת בר •

 ואהבה.
 ואורית רויטמן. סילבי פרידמןמחליפות אותה  •
 בעזרת מח' הניקוז במועצה טופלו אזורים הסובלים ממוקדי הצפות בגשמי החורף. •
 חגיגה של מיצגי אור ברחבי אפיקים. -בחג חנוכה 2-פסטיבל האור ה •
 חג חנוכה נחגג בשלל פעילויות ואירועים לאורך ימי החג. •
 למען הצטיידות מחלקת שיקום ילדים במרכז שיקום לצפון.₪  33,642באפיקים נאספה תרומה של  •
היה ובפינה לזכרו של -יוזמת שילוט על מבנים ומקומות באפיקים: מגדל השמירה בסיבוב הכלביה, קיר מוזיאון היֹה •

 בבית המלאכה.ישראל מנשרי 
 נחגג "חג המעלות" של קן הנוער העובד והלומד באפיקים. •
 בגלריה ליאו רוט. 6/32/2223-נפתחה ב ז"ל דודו רוטתערוכת ציורים ורישומים של  -"שורשים"  •
מיקי התקיימו מפגשי פעילות אמנותית עם ילדי הכיתות הנמוכות של אפיקי ירדן בגלריה ליאו רוט, בהדרכתן של  •

 .רם-מרימסקי, אורית דומוביץ' ונעה פלס
 אסיפת הקיבוץ הצביעה נגד הצעת ההחלטה לתכנית הרב שנתית וחלוקת הרווחים. הנושא הוחזר לוועד לדיון מחודש. •
 תינוקות של חברים, חברים בחופשה מיוחדת ותושבים.  33נולדו  2223בשנת  •
 חברי וחברות אפיקים. 32הלכו לעולמם  2223בשנת  •

 צילום: מאיה אשכנזי
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 הטקס המסורתי בבוסתן הבניה
מדי שנה, בסמוך לט"ו בשבט, נערך טקס זיכרון לטל בחשיאן ועופר גרה שנהרגו בתאונת אופניים, בשובם 

 . וכך גם השנה. 26.33.3313ממשחק כדורסל בתאריך 
בטקס הועלה סיפור הבנים וכן תוארו קווי אישיותם כילדים. הורי הבנים תקווה ומנחם גרה ומאיה בחשיאן 

 נטעו עץ בעזרת הילדים.  
מרחיב את הלב לראות את ילדי החמ"ש מהקטנים ועד 

הגדולים עומדים בשקט ומאזינים וחולקים כבוד לילדים 
שמעולם לא הכירו. מדי שנה חלקם של הילדים משתנה 

 ומשתתף דור חדש.   
ראויה לשבח דבקותם של מדריכי החמ"ש וניצן שפירא 

העומדת בראשם, בשמירה על מסורת הטקס וכן ראייתם את 
הטקס כערך בשגרה החינוכית. מספר העצים בגן מעיד על 

השנים שחלפו מאז מותם ועל הפעמים בהם הועלה זיכרונם 
 בצורה צנועה וכה מכבדת.

תערוכת ציוריה של מיכאל מולוצ'קובצקי 
 בגלריה ליאו רוט

 3,422,222בעיר ושמה אופה שברוסיה. עיר גדולה עם  3323מיכאל נולד בשנת 
 תושבים.

מיכאל אהב לצייר ועסק בכך מילדות. בבגרותו הלך ללמוד באוניברסיטה 
 שנים. 32ועם תום לימודיו עבד כמורה לציור ושרטוט במשך 

מלבד ההוראה המשיך מיכאל לעסוק בציור בשעות הפנאי שלו. חלק מציוריו 
אף הוצגו בתערוכה.  את הציורים שהוצגו בתערוכה לא הצליח מיכאל להביא 

 עימו ארצה עקב קשיים ביורוקרטיים. 
עלו מיכאל ואשתו אולגה לישראל והגיעו היישר לאפיקים, יחד  2222בשנת 

 שהשתלבה בבי"ס אפיקי ירדן בכיתה ח'. 33-עם סשה,  ביתם בת ה
הם ידעו מעט מאד על ארץ ישראל. בסמינר הכנה לעלייה שמעו על הקיבוצים 

ובחרו להגיע לקיבוץ. אולגה הרגישה שזו תהיה עליה יותר "בטוחה" שבה 
 יהיה להם קל יותר להיקלט. 

 מאז הגעתם לאפיקים, עובד מיכאל במפעל בשער הגולן, ואולגה מנהלת את בית התינוקות באפיקים.
 בשנים האחרונות מיכאל אינו מצייר, אך פרק זה יקר לליבו.

בתערוכה ישנם ציורים שהם דיוקנאות של דמויות דמיוניות, ניתן לראות בהם את כשרון הרישום המיוחד של 
 מיכאל.

 תמונותיו כוללות אלמנטים ריאליסטיים לחלוטין לצד אלמנטים פנטסטיים וסוריאליסטיים.

 06:22-00:22התערוכה תהיה פתוחה מידי שבת בין השעות 
 מוזמנים לבקר בתערוכה, ליהנות מהציורים ולהכיר את מיכאל ואולגה )מי שעדיין לא מכיר!(.

 קבוצת נאמני הגלריה
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 0200ינואר  -ספריה חדשיה בספריה 
 קסמו האפל של הכפור / יונתן דה שליט / כתר .1
 מיניון / ג'ניפר בר לב / עם עובד .2
 מכשפות מאז ולעולם / אליקס א.הארו / ידיעות .3
 סיפורה של הבת / ארמנדו לוקאס קוראה / מטר .4
 החיים המסובכים והנפלאים שלנו / קתרין אייזיק / מודן .5
 החמדנים / ירמי פינקוס / כתר .6
 הסיגליות של חודש מארס / שרה ג'יו / תכלת .7
 עמק במערכה / אסף אגין / טפר .8
 שנת המנוחה והמרגוע שלי / אוטסה מושפג / עם עובד .9

 צופן הוורד / קייט קווין / אריה ניר .10
 באהבתו אותה / חוה עציוני הלוי / אריה ניר .11
 מוות על הדנה / דניז מינה /ידיעות .12
 עשן לבן בוותיקן / עוזי עילם / כנרת, זמורה .13
 קין והבל / ג'פרי ארצ'ר / מודן )מחודש( .14
 אשמתו של פרופסור שיף / אגור שיף / אחוזת בית .15
 תמציות / אנה מריה יוקל / אפרסמון .16
 מבעד לקרקעית השקופה / יובל שמעוני / עם עובד .17
 פסול מלהיות אדם / אוסמו דזאי / אפרסמון .18
 אחד מדלג / גיא פורת / סטימצקי .19
 סוד אכזר / כרמי גילון, יוסף שביט / כנרת, זמורה .20
 מת בשבילה / שרה פינבורו  / ידיעות .21
 פרויקט הייל מרי / אנדי וייר / הכורסא .22

 מבניה ושלטיה
לאחרונה הוצבו שלטים חדשים במקומות שונים באפיקים, ביוזמת ועדת 

בשיתוף פעולה עם ארכיון הקיבוץ ובעיצובה של ‘( תכנון )אורית דומוביץ
 .מאיה אשכנזי

המעביר את רוח “ הבית הלבן”החודש הוספנו שלט על הקיר הצפוני של 
בית ’התקופה של בניית גן הילדים הראשון, ושלט על הקיר המזרחי של 

המספר את סיפורו של בית חברות ‘ מולה
הנוער ומעיד על התרומה רבת השנים של 

אפיקים בקליטת מספר רב של נערות 
 ונערים שהתחנכו כאן.

 
“, הבית שלנו”הצבת השלטים במרחב הציבורי מספרים את סיפור 

למען הנצחת העבר ולמען הדורות הבאים. אתם מוזמנים לסייר 
 ברחבי הקיבוץ בעקבות השלטים, לעצור, לקרוא, להיזכר ולספר.

 
 ארכיון.  -ועדת תכנון ונראות החצר ומאיה אשכנזי -אורית דומוביץ'
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 בקבוץ אפיקים 6עלון אפיקים הודפס בסטודיו קו 

 לצפי ולנבות עלי מזל טוב

 להולדת הנכדה והאחיינית 

 )במלרע( עדנה 

 בת ליונתן ולחגית 

 ברכות לכל המשפחה המורחבת!

  

 

 

 

 

 ל:“ברכות למשתחררים מצה

 יק שפירא.‘עוז קול, ברצ

 צאו לאזרחות בנועם וראו רק טוב!

 “קשר חם“באהבה, 

 לסילבי פרידמן וזוהר פרידמן 

 מזל טוב 

 רם ואליסהלנישואי 

 ברכות לכל המשפחה!

 לעפרה וחיים בורנצווייג מזל טוב

 פלג להולדת הנין 

 בן לרותם וגיא

 נכד לרויטל וערן 

 ברכות לכל המשפחה!

 לנילי ומשה אלפרט מזל טוב

 להולדת הנכד 

 בן לליאור ואליענה 

 ברכות לכל המשפחה!


